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LOS ANGELES, CALIFORNIA, FRIDAY, JANUARY 21, 1972, 9:50 A. M.

THE CQURT: Good morning, ladies and gentlemen.
(Wwhereupon, there were murmurs of "Good morning,
Judge, " heard throughout the p.hars of the jury.)

THE COURT: All right, in the case of People versus
Davis, #hefrecord should show that all the jurors and
alterﬁaéésvare present. The defendant is present with his
’couhsel. Mr. Manzella is here for the People.

IR . Mrs. Shea, i,

. oo
.Y v L [

J{_ .‘MAGDALENE VELMA SHEA,
called as a witness by and on behalf of the People, having

. 5 . . “ .
been previously duly sworn, resumed the stand and testified

further as follows:

DIRECT EXAMINATION
(Continued)

THE CLERK: State your hame, please.
. THE WITNESS: Magdalene Velma Shea.
BY MR. MANZELLA:

Q Mrs. Shea, when you called Spahn Ranch the three
times beginning on August 27, did you recognize the volce of
the person.to whom you spoke on the telephone?

A ¥o, |

Q At that time, when you made the first call on

August 27, were you familiar with the voice of Ruby Pearl?

A . Na.

CieloDrive.coOmARCHIVES
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Q S0, you don't know whether or not -~- you can't say
that it was not Mrs. Pearl who answered the phone, is that
correct? h

A Well ==~

MR. DENNY: Well, that's c¢alling for speculation,
certainly, if she is not Familiar with the voice.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. MANZELLA: All right. Now, Mrs. Shea,
during Ehe time that you knew Donald, from ﬁay and then through
the t;mg thdat you were -- after you got married and so on,

dur}nq %hat entire time that you knew Donald, had he spoken to

)you? Had he told you what his attitude was, what his feelings

1

were about'the movies? 1

_A Yes.

MR, DENNY: I think that*s been asked and answered,

-

, your Honor, yesterday.

':Tﬁﬁ COﬁRT:“ O%Qr;uled. The answer nmay remain in the

record.

Q BY MR. MANZELLA: Would you tell us what he said
with regard to the movies?

MR. DENNY: Again, objection, your Honor. This is
cumulative., Asgked and answered yesterday.

THE COURT: I think it was answered yesterday,
Mr. Manzella, as nearly as I can recall.

MR. MANZELLA: I don't recall it being answered, youx
Honor.

THE COURT: All right, I'll permit the answer.

THE WITNESS: Uh, he was very excifed because once

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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before he had been an actor and, like, he had made certain
parts but he had never had anything really big. And that
wag -~ this movie, this last movie that he was going to be
in was something than all the other parts than he'd ever
really played in., And go like the movies, this is something

he wanted all his life. This was mainly his most talk, being

an actor.
Q BY MR, MANZELLA: And these are things he told you?
A Yes.

THE COURT: Again, ladies and gentlemen, any
statements of Mr. Shea are admissible only to establish,
if they do establish in your mind, his state of mind in
respect?iby in this case, the movie industry.

. MR. DENNY: Your Honor, may I -~ I'm sorry, I didn't

i

‘mean to interrupt the Court. I thought you were through.

i i!THEkCOURTz' Gélah%éd.ff
: MR[LEENNY: MafaI‘ﬁaQE”the last answer read back,
please? -+ -

E%E gOURT:t fﬁs,'you may read it, Mrs. Briandi. Or
Mr.-ﬁﬁgliams."Whi&hevei-bne took it. I see we have them in
tandemn today. _

(Whéreupon, the record was read by the reporter

as follows:

"A Uh, he was very excited because once
before he had been an actor and, like, he had made
cextain parts but he had never had anything really
big. And that was -~ this movie, this last movie

that he was going to be ih was something than all

CieloDrive.comARCHIVES
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19

“the other parts than he'd ever really played in.
And so like the movies, this is something he
wanted all his life. This was mainly his most
talk, being an actor.")

Q BY MR. MANZELLA: And'when Mr. Shea spoke to you,

when Donald Shea spoke to you about this movie, to what movie

did he reﬁer?

a He was referring to the movie that Robert Bickston
was making in Phoenix, Arizona.. It was a western.

Q Now, Mrs. Shea, directing your attention to the
photographs which have been marked Peoplefs 65 for identifica~
tion.

Do you recognize what is shown in these photo-
graphs?
| A Yes.
Q ' Now, beginning with photograph 65-A; can you tell

us what 1s shown in that photograph?

?“.-;

A Two footlockers with Donald Jerome on theit and his
suitcase, - _
‘~Q!,-1 aAnd are'ﬁhpse‘tﬂe twe footlockers which appear in

front of you on the witness stand now?

A Yesg. o

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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Q Directing your attention to photograph 65-D,
do you recogpize what ig shown in that photograph?

A ' Glothes that belongs to Donald.

P ‘Q -  And have you in any way identified those clothes °

on Eﬁe‘phogggraph? _

A Yés,"I,ﬁarked:the numbers.

Q _And there appear to be numbers 1 through 8 on
the clotheg. ' Are thse elght items which you have mumbered, .
which you recognize as being ¢lothes of your husband's?

A Yes, o

Q Directing your attention to the photograph which
is People's 65-E for identificationa do you recognize what
is shown in that photograph?
Yes.
And what is ghown in that photograph?

> 0 B

Clothes that belongs to my husband.
Q And have you marked those in any way om the
photograph?
A Yes.
Q 1 through 7.
And are those seven items of clothing which you
recognize as belonging to Donald?
A Yes.
MR, MANZELLA: May I have a moment, your Honor?
THE COURT; Yes; you may.
(Pauge in the proceedings.)
Q BY MR, MANZELLA: Mrsa. Shea, directing your

attention to this blue suitcase, a blue suitcase which has

CieloDrive.comARCHIVES
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been marked People's 65-H for idemtification, did this suit-
cage =~ gtrike that.

Had you ever seen this suitcase in possession
of your husband, Donald Shea?

A No.-

Q Now, Mrs. Shea, on & prior ~- during prior
proceedings, have you examined or been agked to examine some
of the contents of this suitcase?

,A" Yes. '

TQ And did. you. recognize any of the papers or
clothing which make up the c;onten;ts of this suitcase,
People's 65-H, at this, t;ime?

A No. o7

Q, , ALL right. Mrs. Shea, if you would, I would like|
to ask you to step down off the witness stand and, using the
hand microphone, if you would, tell us if you recognize any
of the contents of the footlocker which has been marked
People's 65-CG for identification?

THE COURT: Turn around, Mrs. Shea, will you? And let
the jury see what's going on?

Q BY MR, MANZELIA: There appears to be a brown
suit jacket and trousers in the footlocker, People's 65-G.

Do <you recognize those?
Yesg.
Q And what are those?
A That's the suit that he got -~ when we got
married, he got marrxied in.
Q And 1s this -~ is thr.Lg suit shown in one of those

CieloDrive.comARCHIVES
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photographs, People's 657

A Yes, it is.

Q All right. There appears to be a blue -- a blue
and black shirt. Do you recognize this shirt, as having seén
it before? |

A (No response.)

Q Other than in & court proceeding?
A Yes ~=- well, I 'm not sure.

Q You are not sure about the ghirt?
A No.

Q There's a white shirt in ~-- making up the
contentsléf the suitcase. Do you recognize that white shirt?
A Yes, That's Donald's.
T Q, A brown Sh:liit:t, also making up the contents of
the foOt]:ockér. Do you'a‘:ecogziize that?
A Yes, that's Po’n‘ald's.
Q .-And' 1 guesé it's a yellow shirt, making up part
of the contents of the footlocker. Do you recognize that?
A Yes, that's Donald's.
Q There's & pair of trousers, with a plaid belt.
Brown trousers with a plaid belt. Do you recognize those?

A Yes.

Q And whoge are those?

A Donald's.

Q Mrs. Shea, algo making up the contents of the

footlocker are two ~~ what appear to be green men's jewelry
boxes,

Do you recognize these two boxes?

CieloDrive.coOmARCHIVES
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A Yes. They're Donald’s.

Q Directing your attention to the contents of
these two boxes, they appear to be cuff links and a ti -
and tile ping in the boxes.

Do you recognize those?

A . Yes. Uh =-- both sets belongs to Donald. That
set (indicating) doesn't have 8 set with it now, but it was
a set. ‘

Q Right. The jewelry in the cases belonged to
Donald?

A Yes.

Q Mrs. Shea, there dppear to be several paper-
back books, also making up the contents of the footlocker,
People’s 65-G for identification.

. Do you recognize any of these books?

A ﬁ Yes,

CieloDrive.comARCHIVES
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cohtained in the footlocker which has been identified a®

Q Would you tell us -~ there’s a book on how you can

stop smoking. Do you recognize that?

A Yes.

Q and in whose possesgsion did you see that?

A In Don's.

Q A bhook on -=- entitled "The Green Felt Jungle."

Do you recognize that?

A Yes.
| Q And did you see that in Donald's possession?
A Yes. It was in the -~ in the footlocker.
Q There®s an astrological cookbook. Do you recognize
that?
A Yes.
Q And how do you recognize that?
A That's mine. He bought that for me.
Q And a Soul Food CookbooOk.
A Yeah, that's mine. He bought that for me.
Q And a book on vocabulary. Do you recognize that?
- Yes.
2 ﬁow, Mr=z. Shea, there's a bundle ofclothing

Peoplefs 65-F, a bundle of clothing held together by string.
T - oo
- Have you examined'these clothes before, --
A Yes.
) - LK

Q ' . --'at-a prior proceeding?

Did you recognize any of the clothes contained in
&",\;. Lt

the 5und1é?

A Yes. I put them to the side, separately from that --

CieloDrive.cOmARCHIVES
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all except the hair nets.
MR. DENNY: AlLl except what? I'm sorry.
THE WITNESS: All except the halr net.

Q BY MR. MANZELLA: This blue hajir net?

a Yeah.

Q Do you recognize that?

. Yes, that®s probably mine, yeah.

Q Now, do you recognize any of the clothing in this

other bundle, which also makes up the contents of the foot-
locker, which is held together with a string?

A No.

Q S0 the clothes that you regognizeé are the ones in

this bundle, =-

A Yes.
Q -~= the one I am holding in my hand now?
A Yes.

THE COURT: Now, can you identify that for the recoxd?
MR, MANZELLA: Well; there appears to be a blue sport

coat in this bundle.

Q How do you recognize that? vho did that belong
to?

a That belonged to Donald,

Q}. And a pair of black pin-striped black slacks.

A Those are Donald‘s.

Q There appears to be another pair of trousers. I

‘guess they're light, tan trousers.

]

‘A Those was hia ‘work pants. Those belonged to

CieloDrive.coOmARCHIVES
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Q And there's a blue print shirt. Do you recognize
that? ‘

A Yes, that's Donald's.

Q And I guess it's a corduroy -- a purple corduroy
Jacket.

A That's Donald's.

Q And a light beige -~ what appears to be a jacket.

Do you recognize that?
a2 Yes, that's Donald‘s.

Q And a ~- I guess it*s a corduroy jacket. Do you =-

No, corduroy trousers,

A No, it*s a coat. Itls a jacket.

Q Do you recognize that?

A Yes.

Q And was that Donald‘®s?

A Yes.

Q And a brown sweater. Do you recognize that?

A Yeés, It was -- that's Donald®s. It was in his
possession.

Q All right. 8o you recognize all the clothes which

#re in -= and all these clothes you've just identified, they‘re

tied together with a string?

A Yes.

Q And the clothes in the other bundle, tied together
with a stfing, you do not recognize, --

A ”ugo.

Q< - is that correct? Thank you.

You can resume the stand.
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. "ﬁa}'&'ﬁﬁgt‘have one moment, your Honor?
' THE' COURT: 'Yes, you may.

(Pause in the proceedings whilé a discussion off
the r ecord ensued at the counsel table between Mr. Manzella
and Mr, Kay.)

MR. MANZELLA: Your Honor, may we approach the bench at
this time?

THE COURT: Y?s, you may.

(Whereupon, the following proceedings were had at
the bench among Court and counsel, outside the hearing of the
jurys:)

MR. KAY: The reason we asked to approach the bench at
this time, we are at the point where we are finished guestion-
ing Mrs. Shea.,

Now, I would like to discuss a couple oOf matters
before Mr. Denny starts hisg cross examination.

Number one, I know Mr. Weedman, in the Grogan
trial, attempted to bring out that when Mrs. Shea was 18
years old, that she was == I believe, in gome Midwest sftate =-- -
I'm not sure what it was, Ohio or something -- that she was
gonvicted ==

MR. DENNY: I am not going to bring that out.

,:'*-’*;f' CieloDrive.cCOMARCHIVES
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indicated that she was living at under oath here before the

kMRaixAYi' You ar§ pptfgping to bring that out? All
riéhéi' Tﬂén,‘ﬂ&ﬁber;iﬁb?-mﬁ:'punny has stated, both in
chambers(tp’ybur ggﬁpy-and me, that he intends to bring out the
fact that';omewﬁeré around Augusgt 22nd, *69, Mrs. Shea was
arrested for prosgitutien. Now, we would object to this as
being improper impeachment of the witness, with a misdemeanor
conviction, and being irrelevant; and would ask the Court to
exclude it undexr 352.

MR. DENNY: Well, I'll state to the Court ~--

THE COURT: It might be almost as improper as having her
read that letter, Mr. Denny.

MR. DENNY: Your Honoxr, I am going to bring out the
fact that she was arrested on August 22nd, which is certainly
relevant to another matter.

THE COURT: For what? ¥For what reason?

MR. DENNY: Because of the name she gave at the time

and the address she gave at the time, your Honor, which are

not the names she presently uyses, nor the address she

Court.

THE COURT: So that it would reflect upon Mr. Shea‘s
ability to find her, if he were interested in finding hexr?

MR. DENNY: That is correct, yow Honor.

THE COURT: I should think it would be relevant for
that reason.

MR, KAY: Well, you don‘t need to -~ to give the
reason for the arrest.

MR. DENNY: Well, your Honoxr --

CieloDrive.coOmARCHIVES:
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THE CQURT: I don't think that's material. -

.MR..kAYz Well, that's what he wants to bring out.

o, 5@R. DENNY: Well, it's material for that reason, and
speczflcally for that reason. It is also material as to the
background of the sepaxaﬁion of these two parties. And I
w111 — well, I‘w1ll offer,toqthe fact that I intend to prove
that her statement of Why the split up is not at all the
reason of why the spllt up.,

u They split up for an entirely différent reason,
paxt of which has to do with her work ag aprostitute, which
Shorty objected to.

And she has put in issue the reasons for their
split-up, and Shorty‘s state of mind =-~. -

THE COURT: If that is the case, and that is the
direction that you wish to take, your theory would be that
it would be less likely that Shorty would attempt to find her,
if ~= if the reason was that she was acting as a prostitute?

MR. DENNY: No, there are two reasons. One is hexr
credibility. She has put her credibility in issue, by
stating under oath this falderal about a letter that Shorty
left with her, a letter which has disappeared, and a statement
that the reason they split up was because Shorty was drinking
and Shorty disapproved of her continuing to work.

And I will subnit to the Court that the true reason
ig her continuing prostitution.

THE COURT: Well, do you have an offer of proof in
respect to that? '

MR. DENNY: Yes, I do, your Honor.

CieloDrive.cOmARCHIVES
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1 THE COURT: What is it?
L ] 5 MR. KAY: What is it?
3 MR. DENN?: I offer'to show that she ms been a
4 prbstitute{ arrested ag a prostitute, pleaded guilty to
® 5 a 1ess§£'pffense on August 22nd, 1969.
. 6 "_3; P She was arrested on August 25th, 1969, in Van
. 'T., .Nugs Municipal Court. She pleaded guilty to a 415, on -- just
5| a mopent, your Honor. I have the documents.
o Lo (Péﬁée.i; éﬁe‘ﬁroceedings while My, Denny
10 left thé-bghch,i;eturning shortly, whéreupon the following
n g prqceediﬁgs'ﬁér; ﬁad}) | .
L ; TH?.COURTi A distdirbing the peace doesn‘t sound like
13 | & reduction from a charge of prostitution.
* 14 MR. DENNY: Well, I also have the arrest report, your
. 15 Honor, and this Court should know, having sat as a Municipal
16 Court, that on a first offense of prostitution, it is
17 generally the rule that a court will reduce it to a 415.
18 MR. MANZELLA: How are we goihg to get that before the
19 Jury?
20 MR. DENNY: Well, you can get whatever you want before
21 the jury.
22 MR. MANZELLA: No. I mean, how are you going to get
% that before the jury? You are offering to prove that she’s
53 o a prostitnte by arrests and 415 convictions,
N % THE COURT: Well, of wourse, these are things, Loo,
3§;;l % that followed the separation.
. 27
o .
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Do you have any such incidents that you wish to
offer proof on after the ~- I mean, before the separation?

MR. KAY: Yes, that's what's wrong with it,

MR. DENNY: iiold.tight just a minute, your Honox.

(Whereupon, Mr. Demny left the bench and went
to the counsel table.)

MR. KAY: 1I'd ask the Court to reread 352 dgain. I
think this ~-- .

(Whereupon Mr. Demmy returned to the bench,

and the following proceedings were had:) '

MR. DENNY: I have my oun typed notes which were taken
from the rgp sheet which was given to me or I was permitted
to peruse on the order of the Court, and which Sergeant
Whiteley presented to me, which shows that on March 23, 1967,
in Chicago, she was arrested under the name of Joan Woodward.

MR. KAY: That's even Before they met.

MR. DENNY: Well, you're asking for things before. 1
can show you things after. The fact that I can't show you -~
the thing I can't show you is on August 16 or July --

THE COURT: Excuse me just a minute, 1967 in Chicago.-
Go ahead. - .

MR. DENNY: That she shows a continuing pattern, your
Honor, at least from 1967 through 1971 that she was arrested

"and convicted, pleaded guilty on June 25, 1971, to a charge

of prostitution in Division 66 of the Municipal Court of
Los An'gelea"'{.‘{dum-:‘yj.u", A

THE E:OURT': Aii right. I don 't think -- that would
obviously not be adnlssible.’

CieloDrive.comARCHIVES
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}iR. DENNY: We;ll, lyour Honor, I intend to introduce
evidence of the arrest and what she stated her name was at
the time of the arrest for the purpose of showing again that
she was using different names. And the Court --

THE COURT: The Court does not feel it is material.

MR. DENNY: Well, your Honor, I would submit at the
time that I would show that it ig material of that arrest.

MR. KAY: That's what we are trying to decide right
now, whether it is material so you don't try to prejudice
the jury.

MR. DENNY: Let me say something, Mr. Kay.

MR, KAY: What's relevant is why they split up on
August 16 unless he can show something before the time they
split up. It is not relevant what she did after they split
up.

MR. DENNY: There are other reasons why I can introduce
evidence of thig and I intend to, if you will give me a3 chance|

MR. KAY: Go ahead,

MR. DENNY: The three arrest reports on this young
lady showing her arrests, starting on August 22and, 1969,
indicate that she was working, and I use the temm advigedly,
the International Hotel down by the Airport. The arrest
report which I have gotten by means of subpoena from the
Police Department indicate that she propoaitiéned the
officers in a bar. They went up to a hotel room. She asked
then how much they wanted, $50 for a party, et cetera.

‘ Thereafter, On ==

THE COURT: Now, what bearing would that have on the
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: issuez

MR; DENNY: I don't plan’ to bring all this out, your
Honor. I don't plan to, bring all those facts out, but I do
plan to bring .ouf. the fact that she was working as a prosti-
tute. v . _

Now.; ﬁhethef éhe was arrested or not is immaterial
but she was working as a prostitute.

THE COURT: During the time she was married to Shea?

MR. DENNY: 7That's right.

‘MR. KAY: How are you going to prove it?

MR. DENNY: Circumstantially,justthe way you're trying
to prove he's dead.

THE COURT: The Court would not be inclined to admit
that,

MR, DENNY: I beg your pardon, your Honor?

THE COURT: The Court would not be inclined to admit
that.

MR. DENNY: Your Honor, if we show she is working as a
prostitute six days after they separate, you can certainly
draw the inference that's what she was doing before and that's
why they separated.

THE COURT: The Court thinks not.

MR. KAY: Thank you, your Honor.

MR. DENNY: Well, I'm not through yet.

Well, I'll leave it at that at this time. I am
through.
Your Honor, I do intend to bring up the matter

that she was arrested. What she was arrested for, no, if the
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Court is going to rule that way.

arrest report, as far ag what she stated to the officers at
the time that are significant, as the Court indicated.
MR, KAY: But I don't remember the Court indicating

anything was,

+

But there are things in herx
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3a-1 1 THE COURT: Yes, the Court hasg indicated -- what Mr.
( 2 | Denny sald is correct -- it could be argued if she was using
3 | another name and using another address that she would have
4 made herself somewhat inaccessible to Mr. Shea even if he
i 5 wanted to =-
¢ 6 MR. KAY: The point is, maybe she was using the other
’ 7 name and address just as far as the police were concerned.
B[ MR, DENNY: Well, let her explain that,
g THE COURT: All right, Let's proceed.
1o (Whereupon; the followihg proceedings were had
12 in open court within the presence and hearing of the
2 jury:)
1 THE COURT: Anything further from the People?
: 1 MR. MANZELLA: WNo, your Honor.
.. 15 THE COURT: Crosg-examination.
16
o CROSS-EXAMINATION
® | BY MR. DENNY:
19 Q Mrs. Shea, you've Indicated that you could
. recognizé.'a white shirt of your husband's in one of those
" [ trunks. . |
2 SRR How do you recognize that white shirt?
- B | ; A It has ruffles down the front.
& L r L Q, . How do you. reéognize the yellow shirt?
.z B A X know my husband's clothes. Your wife should
® know yours if she ! s stayed with you any length of time.
. :: . Q . You s_ii.dn t'.s:tay with Shoxty very long, though.
A T knew his clothes, sir. He didn't have a great
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3a-2 1 deal of them and what he had I knew, just like he knew mines.

. 9 Q How did you recognize the brown shirt?
3 A He uged to wear it quite a lot.
4 Q How did you recognize hisg handwriting?‘
¢ 5 A I used to read his handwriting every day, more
. 6 than once a day.
N 7 L also used to go through his papefs. where he

8 had signed reécelpts for parts that he had made or things that
0 he had got and he wrote his signature, like he signed it.

10 That's how I recognized it.
11 : And we always used to write notes to each other
12 and sign our names.
13 Q Sort of love notes back and forth?
’ 14 A No, like if I left the house or he left the
Q__ 15 house, we would write a note telling where we was going.
6 | . 'Q, He would sign it "Donald Jerome Shea?
7 ' A Sometimes.
18 Q Or Donald Shorty Shea?
19 A Sometimes. '
20 Q To his wife?
21 A Yes.
2 | MR. DENNY: May I approach the witness, your Honor?
% THE COURT: Yes, you may. |
£y # Q BY MR. DENNY: You've identified certain of

= these documents in 55, 56, 57, et cetera.

% I show you these again.
55-A _and -B, circled in red.

. Is that

o
B the signature of your husband above and
1

1 1 !
I : a L LA
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below here?
.oy -
A

-
b

Q 4

- 1
R N »

Yes, 1t is.
And T ‘mj_shwmg you B circled in red here.
Is that a gignature of your husband?

*"THE COURT: TIs that a pawn ticket 55-B?

A
Q
husband?
‘A

e
A

Yes.

BY MR. DENNY: 1Is that the signature of your

Yes.
You're sure of that?

It is & photostatic copy which is not very good,

but on the original ones, thoge are the ones I had identified.

Q

Well, there is no question, though, that that is

your husband's signature, photostatic copy or not?

A

I can't tell -~ not éxactly, but the one that I

identified was bis handwriting.,

Q

> O » O

Well, are you saying this is or isan't? '

I'm not sure.

Now, when wag it that you met Mr. Shea?

1t was in May of 1969.

Early May," late May, what? May?

It was in May. I -= it wesn't early May, and

it wag in the month of May, I'm sure.

Q

o > © p»

In the niddle of May?

Yes. '

And you met him where?

At a place called the Cab Inn.
And what was he doing there?
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He was manager of the bar there.
Is that all he did?
‘That's all I know that he did.

b
> &

4 Q" Well, did he act ag bouncer at all there?

t g 5 1 ; "‘ _ | A Well, if you are manager of a club you have to

. "5 act as. bmmcer ig you. don t have one, and there was no

. 7 bo:t;;cer. So I guess he was a bouncer, too, if trouble started.
8 . Q Well wera you ever around there when trouble |
9 started when be was there?
0 | ‘A" Moy, we never had any trouble. I never saw him
n throw anybody out.
12 Q All right. And you started dating him after a
18 | period of time, did you?

_ 1 A Yes.
., 15 Q After how long a period?

16 A I'm not sure. I don't exactly remember.
17 4] Well, a couple of weeks, a month?
18 A I don't know how long it was.
19 Q Any idea at all? You got married to him on what,
20 July -- "
2 A July lst, 1969. L
% S And you had known him about six weeks then.
% How long had you kind of been dating him before

o * | . you got married to him?

‘ % A I'm not sure. Like he was my employer and I
3b £1; 2 was at work and we really didn't do a lot of dating.

27

28
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3b-1 1 Q Well, in July, about July 1lst, he went off to Las

. 2 | Vegas?

3 % Yes ~= he didn*t -~ he left before July 1lst,
4 Q He left sometime in.- June?
P 5 A Yes.
. 6 Q So you maybe dated a few weeks before he leéft?
* 7 MR, MANZELLA: The question has been asked and answered,

‘8 | your Honor.

o \ THE GOURT': Overruled. You may answer.
0 | ' IHE WITNESS: Well, I guess you would say s0.
1 . o Q , BY MR. .DENNY, All right. Then, he was gone over

i -

2 to “Las: 'Vegas, “and Ehen, what:?~ You went over to join him there

B | sometime? !
. , S Ty
14 ) A B T YEé o; '
.4 15 : Q . Do ¥ou rememb&r testifying in this case on August

% | 18th, 1971 that is under the same case number, but against
7o M. Charles Manson, August 17 ang 18 and 197

18 | A Yes, I do.

19 Q Do you remember testifying there that you met him

2 1 in the latter part of May, 19697

2 A Yes.
2 Q Well, was it the latter part of May, 1969, not the
% | middle of May? _

2h 2 A Well, two weeks is the middie, of May.

e % Q And the latter part of Ma.y is neot the middle of

) % | May, is it?

= MR. MANZELLA: Thakt®s argumentative.

2 THE COURT: Sustained.
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THE WITNESS: If ==
THE COURT: You needn*t angwer that,
Q BY MR. DENNY: Well, was it the last of May that

- you met him, the latter part of May?

A It was about two weeks in May. ‘The last part of
May.
Q All right, ma‘am.

Now, did you know him by any other name other than

Donald Jerocite Shea?

A I knew him by Donald Jerome, Donald Jerome Shea and

Shorty Shea. .

X

>

9 i;ﬂ You did know him by the name of Donald? Jerome?
; ;3 Yes.
) Q How did you know him by the name of Donald Jerome?
Fie v é‘ ;' ﬁécéﬁéefhe~§§}§ime that he used Donald Jerome.
Q’ ﬁé discusseavﬂhéﬁ with you guite a bit?
A- &e%;-ijk '
Q ‘ﬁgll; what did he tell you about how he used

+

Donald Jéeromé?
A I asked him why == about the footlockers, and
that®s when he discussed it with me. .

And he, also, -~ they are not here now -- had some |
pictures of & movie that he had made before and in the movie
he had used the name Donald Jerome.

Did he show you movie gtubg Or any pay stubs 6% -
Yes.

~- things like that, is that right?

- o B o

Yes.
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Q Do you remember testifying in this case on December
14, 1970, before the Grand Jury of this county?
A Yes.
Q Do you remember testifying as follows:
"Now, did you know Donald to use the name
Donald Jerome?
"A No more than he teold me he did. And
all I knew him, he used Donald Jerome Shea. That
is what I kuew him as.
el Had he told you he used the name Donald
Jerome?
"a No."
Do you remember s0 testifying before the Grand Juryj
A “No, but it ig there, so evidently I did.
| ‘Donald Jerome was a stage hame, like an actor's.
M?stjéciors don*t use their zeal name. 2nd so this is what he
5tblé me that the Donald Jeromes was for, anyway.
'A‘Q » In other wofﬁs,fyou didn*t remember before the Grang

14

Jury in December, put now you remember; is that right?

v

MR. MBNZFLL@ That*s argumentative, your Honor.
MR. DENNY ; Well she volunteered that, your Honor.
* THE COURT: :Sustained.

Q BY MR. DENNY: Well, is it a fact, ma*am, that your
memory has been refreshed since the Grand Juxy hearing in
Decembex of 19707?

A I e , |

MR. MANZELLA: Objection, your Honor. That misstates the|.

import of what Mr. Denny read from the Grand Jury testimony.
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THE COURT: Overruled. You may answer. She nay
explain.

THE WITNESS: What I testified before the Grand Jury
in 1970 -~ I don't rememﬁer a whole lot of things that --
like I was up under a great stress then and -= certain things
that I can't remember everything that I told them. And I

haven®t read anything to refresh my memories of nothing.

Q Well, you told thém the truth there under oath
there? '

A Yes, I did, as I am telling the truth here now.

Q Just the way you are telling the txuth here now?

A Yes, .

Q All right. ©Now, shorty worked where in Las Vegas

when he went over there?
A Uh, he worked at the Swinger's Boutique and the

lagt place, it was -- the other place was called Books and

Things.
@ .  Well, the Swinger's Boutique, what kind of place
_was that?
' A It was a bookstore. It was a hovelty store. It

had some novelties, books, like and souvenirs. I guess it was

a novelty shop, I don"t know.

Q. : Well, you had been in there, hadn't you?
A : WEIl,‘£ am deseribing it.
Q' ALl wight. o
And Books and Things, that was the same typPe of
operation?
A They sold books, and, uh -- it wasn't like the
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Swihger®s Boutigue, because, like, they sold more souvenirs

at the Swinger's Boutique than they did at Books and Things.

BN
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Q Books and Things was a pornographic bookstore, is

that right?

A Yes.

Q And the things they sold besides books were sex
things?

A I don*t know.

Q Well, he took you in there, too?

A Sure.

MR. MANZELLA: Argumentative.

THE COURT: The answerx may remain. The objection is

overruled.
Q BY MR. DENNY: I didn't hear the answer.
A When I went theie, all I saw hiw sell was books.
Q All right.

- When you came back, you ¢ame back for a reason,

after you were married there?
A '‘Because, the living expenses was extremely high
and he wasn®t making enough money. and then, he was -~ he was
going to Arizona t6 do a movie with Robert Bickston, so I
came back to L. A, first and got my old job back and he
followed a week later.
Q And you say he wanted to give notice oxr a week's

notice to Mr. Binder, was it?
A ‘ Yes.

3

., Q Jerry Binder owned both of these stores back
‘tﬁéié,"éidn‘t he, in Las Vegas?
A Yes.

¢ -i @' . and you cdme back about when?
5 b ; L

L ST o
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éz_i'fﬁh;'tﬁé{éecond -- uh, about the second week. Two
weeks in_Jui}, i think.

- Q£~ ;The’éeéﬁnd'wéek in July?

A Well, it was ending, like, the second week. Like,
you know, there's the first week, from the first, and then
there®s another week coming up, so the end of the second week.

Q All right. And Donald followed about a week later,
is that right?

A Yes.

Q And -- all right.

And when bonald came, he came with some mdney?
Yes, he did.

How much money?

I don't know.

i
He came with a check from Jerry Binder, didn*t he?

O b O B

All I saw was cash.

MR. DENNY: Well, let me approach the witness a minute,
your Honor. . ’

THE COURT: Yés,.yéﬁ nay.

Q BY MR. DENNY: This exhibit which has heretofore
been marked Exhibit 71 and the signature endorsement "Don

Shea" identified by you, that is your husband®s signature, is

that right?

A Yes.

Q That one you do recognize?

A Yes.

Q and that®s a check for one hundred dollars, is that

right?
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4

TR
S

i

A Yes.

Y. Q e Dated 7 s

- MR. MANZELLA: I%11 object, your Honoxr. The check speaks

a
i
+

f;r itgelf.
TﬁE‘COBRT; ’ﬁéil, the obﬁection is overruled. The answer
is in already and'it may remain in the record.
Q BY MR. DENNY: Well, I don*t think there was an
answer, your Honor. 1I'd asked whether -~
Dated July 10, 1969.
MR. MANZELLA: Same objection.,

THE COURT: All right, the odbjection is overriled, you may

Canswer.

THE WITNESS: I ==

THE COURT: You may answer.

Q BY MR, DENNY: It is dated Tin—GQ?

THE CQURT: What d0 you read on the face of it there?
THE,ﬁITNESS: Yeasg.

Q@  BY MR. DENNY: All right. When Don came back to

' you, did he indicate that he had any trouble with this check

because it would not clear becduse of non-sufficient Ffunds?

A No.

Q You do see what appears to be a crossed out, in ink,
statement?

A Yes.

Q Not sufficient funds there?

A Yes.

Q Did you have any discussion with Don about the fact

that now you*re really short of money because the check that
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Jerry Binder gave you bounced -- or gave him bhounced?
- A -7 8ir, I had never seen the check before until
todag.“ﬂever in court, no place else except right now. I

) didn*t see it yesterday or in no other courts or neither in
 Don's possessions.

- Y .

Q I?m1n9£ géking you, ma‘am, whether you saw it.

>

. , :

A . He didn't discuss no check with me. When he came
1 1 } g

-

he hadg$oﬁgf}la11:CESh.

. Q@ How.much?...
ﬁ | I'doﬁ'ﬁ Eﬁow‘how'much he had, but he had cash,
No check.
Q Well, you indicated that money was kind of scarce’

back there, is that right?

A He had to get paid for working that week.

Q All right. What did he get paid for a week?

A I'm not exactly sure, but it was over a hundred
dollars.

Q A hundred dollars a week?

A It was over a hundred. I don't know what it

was. I dpﬂ}t.know how much he was paying him.

Q Well, you knew it wasn®t enough to get along in
Las Vegas?
A No, it wasn*t, because the rent was something

like -- the apartment we moved in, we had to pay $250 before
we moved in. And Mr. Binder advanced him some money on his
pay in order for us to move in to.an apartment when we finally
found one.

Q Let me go back a little bit, ma*am, to your
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salary. At the time you met Shorty, what were you earning?

THE COURT:

That wouldn't appear to be material. Let's

move the cross examination along.

MR.

Fﬁ% COURT s

you didn t know how-much cash he had, is that right?
MR, MANZEELA-r‘The guestion has been asked and answered.

THE COURTs

DENNY:

Well, your Hanox, I would like to make an offer

it. ’ .
- MR. DENNY:
of Qroof; 1f I: mlght. T
'L'HE: COURT-
‘Q. BY, MR.  DENNY:

Your Horor,

3

Sustained.

The Court would sustain its own objection to

But I would like t0O ~=

+

Ybu may not.

Well, when Shorty came back, again

I submit it is material:

The objection is sustained.
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o
A

Q BY MR. DENNY: What wotk did he get?

A He went to work for -~ at a club, out in
Whittier.

Q Called Sam's Place?

A Yes.

Q For a few days?

A Yes.

Q And then what?

A And then he -~ he drove trucks some place == I
don 't know where it wasy out in the Valley -- for a few
days.

And then he started trimming trees. And he had

an accident up in a tree =--

And he fell?
And he fell
And he injured himself?
Yes. -
d‘ And hé cbuldn t work?
roA : Fo:: a few days. He went back to work, and the

4
B P,

guy gave him a job as picking up the brush from ~- vherever
the guys was picking ~-- doing the trees, and -~ but -- what’
they was cutting off the trees. And he was like cleaning it
up.

And I don't know where he was putting it. But
this i what he told me.

Q Well, ma’am, would it be safe to say that he

was just kind of doing pick-up work, wherever he could make
a buck, after he éOt back from Vegas?
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No, I wouldn't say that.

He was working steadily?

(Pauge.) He was working.
But not steadily?

O p» O >

A Well, nﬁostly every day, except when he fell out |
of the tree.

Q All right, ma'sm. And were you working?

A No.

Q Because he told you to quit the Saturday that
he came home; isn't that right?

A Yes.
Q And he came home when?
A It wvas one week after I came from Las Vegas to

Los Angeles. He came on a Saturday night.

Q All right. And that was about when?

A It was one week after I came.

Q . Well, when did you come?

YA In July. July, 1969.
o Q When in July did you come?

. oA . I came the end of the second week in July of
1969. ' 7 |

A
-

Q | Al right. So he came about the thizd week in
July of *169‘? o
- A Yeg.. ' -,
Q All right. From the third week in July until
about August 16th, you lived together?
A Yes..
Q At the Wilcox apartment in Hollywood?
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Yes.
8010 Wilcox Avenue?
No.
Hollywood Boulevard?
That's Hollywood Boulevard. That's where Jerry
Binders lived.
Q In other wordg =~
A 8010 Hollywood Boulevard was Jerry Binder's
address.

O > O

Q Do you remember seeing those addresses on these
pawn slipa?
A Yes. But the Wilcox Hotel is on Wilcox and
Sunset Boulevard.
Q All right. Now, you say you went out to -~ oh,
let me go back & minute. ‘
You've indicated that Shorty was real excited
about this movie, is that xight, --
A Yes.
Q ~= that Bob Bickston was supposed to put hin
in?
A ~ Yes.
Q‘,’ + And did the movie have a name?
“"A  No, T don't know of a name. All I know, it

; was a western that was being made in Phoenix, Arizoma.

-

- Well; ymi have told us now, under the Court's
permission to show Shorty $ state of mind, that he was
excited abo}m his mqvie; 1g that right?

A o Yeé.': B
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5
!
i ; ‘

¥ * . L) ;
Q And he wag excited about it because it was the

biggest part that he had ever had; is that right?
A Yes.

Q Well, what was the part? ,
A I don't know what part it was. He told me that

Robert Bickston was going to give him & part ~~ and he didn't

tell me what part, because he hadn't been there. He was in
Lag Vegas, and he was going there to gsee what part.

But he was very excited about it, because like
that was more money for him than he was making there in Las
Vegas.

Q Well, how much money was it he was going to make?

A I don't know. We didn't discuss that, either.

Q You didn't know the part, you didn't know the
amount.

Did he tell you anything about them? The part,
what it was, the amount?

No, he didn't know either, I don't guess.
How long he was going to work? One day or a week]

» O >

I wag going over there --
. Q Well, did he say to you how long he was going to
work? A day, a week, a month?
A No.

R C e CieloDrive.COMARCHIVES
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'~ i Q  'But he'was really excited about this; is that
. Ve } ;
right? '

MR. MANZELIA:. The question has been asked and answered

Q  BY M. DENNY: Is that right? Because he wasg
black=listed; is that right?

A Yes.

Q And he told you that he was black-listed and
couldn't get & job in the movies; is that right?

A Yeg.
Q And did he tell you who had black~listed him?
A He told me, but I don't remember the name now.

Q And did he tell you he had been black-~listed
for quite some time?

A Yes.

Q All right. Now, he wasn't all that excited
about this Bickston movie anyway, when he got back here, was
he?

A Yesg, he was. ‘

Q All right. Let me direct your attention again
to your testimony before the Grand Jury on Decembey 20 ~--
strike that ~- December 14, 1970.

Do you remember being asked these questions and

glving these answers, at page 527? Starting at line 5.

g All right. Let me asgk you this: With
respect to appearing in a movie, did he talk to you
and say he was going to appear in a movie around the
middle or the last part of August, 19697

A Just before we came back - £rom Lasg Vegas,
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"he talked to me about a movie that he wes supposed
to appear in, in Arizona. And Robert Bickston, when

he got: back there, he was suppoged to call him and

f-'-‘h: him where the location and setting and everything

would be.
"@  This iag with respect to Bob Bickston;

L ;.s that cme&t‘? : .

~ "A Yes.
_"‘é: bid he gseem excited about it?
."é Y&_la .

g And did he talk about this picture on
more than one occasion? The fact he was going to
be able to appear ag an actor in a movie?

"A  Well, he would talk about the movies,
you know; but after he didn't appear ~- I guess
1ike he wag waiting for them to get in touch
with him -« he was more for the one that was
suppoded to be made in September, than the one
in August.

"Becauge he was -~ he had weited
for this one that was supposed to tome up In
August, and they never called him. .

"Aund when he went to their studios
on Robertsin and Wilshire, he wes more enthused
about that one,

*Q Do you mesn Maurice Rolmoff's?

1t A Yeﬂi"

That's the way 1€ happened, isn't it?
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MR. MANZELIA: That's argumentative.

THE COURT: Overruled., You may answer.

THE WLIINESS: No.

Q BY MR. DENNY: Well, did you testify untruth-
fully before the Grand Jury -~

A No.

Q -= on December 1l4th, 19707
A No, I didn't.
| ‘Q Well, weren't you testifying truthfully =--
A Yes. )
' Q,,'- ‘j-'-e- whm:yousaid he wasn't excited about the

-

movie go much? =

A o 111&1&&3’ ,'e;écited about the omne, that he came back
from _Las‘ Veges to do. But after he had not heard -- for a
waiting pério;:"{, the’n"liice when Maurice Kogloff gave him the
opportunity again, well, he was very excited again,

‘ Your Honor, may I have an aspirin, please? 1

have a headache. |

THE COURT: We won't be long. We will see that at the
break, you can get cne. "

MR. DENNY: Your Homor, I would be happy to take a
break if she wants to take a break at the present time.

THE COURT: Let's proceed.

Q BY MR. DENNY: Now, ma'am, let's go to the point
-of separation. Would you tell us again, please, when it was~-|
on what day =~ that you and your husband had thls quarrel
that led to your separation?

A It was on the morning of August 16th, 1969.
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db-1 ) And you can remember guarreling on that moxning?
Yes,

and was this rather a prolonged quarrel?

o
25
o0 B 0

(No response.)

¥ 5 Q Did it take a matter of minutes or an hour or a
. ¢ 1 half hour,what?
’ 7 a It wasn't a prolonged guarrel.
8 0,  Well --
? A . .We argued that morning. We guarreled that morning,

1 -and he éot up and he left.

. B

B Q well, how long did you guarrel and argue that
\ 12 .. a4 . - . 5 ) .1-_‘ . =
morning? NV ., .
o ‘ Do
13 T -
A Maybe 15 mlnutes, maybe 20 minutes. I don't

a -

remember how loﬁgu

[y

14

@ s

. . ' ‘ But anyway, z know he left.
i6 o v
Pt Wéli’ ‘a6 yOu Yemember what you argued about?
17
A Yes, I do.
18 .
Q And what is it you argued about?
19
A About me working.
20
Q You weren't working at that point, were you?
21 .
A No. He didn't want me to work, and I wanted to
22
work.
23 .
Q What did you want to do?
2 24
: A What 4id I want to do?
25
s Q Yes.
26
A GO back to work.
27
Q @o back to work where? Doing what?
28
A Anything. Back to where I had my old job -- which

: CieloDrive.comARCHIVES
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I still had. Or -~ he didn*t want me to do that, either.

Something else that I could find to do.

Q What?

A When youn go looking for employment, you know.
Like wherever -~ when you £ind something, if you are skilled
enough to take i, you take it, don*t you?

So, I didn*t have anything. I did mainly want to
go back to my old job, but he refused that, so I was going to
find something else to do -- which I know how to da.

Q Well, d§ you know how to do anything other than

waitressing and topless dancing?

A Yes.
.+ @ " What is that?
. A I went to school, t6 =— before I came to California

£or LV - well, 11ka out here, you call it LVN, I went to —-
baqk there, Lt“s called B?Nr,Licensed Practical Nursing.
Out here, it*s Licensed Vocdtional Nursing.

- ¢

1 have haﬂ some nursing training, and I have

worked,;n somg hosphtals here in L. A.

Q Slnqe that time?

a Since that time. Aand beforel met Donald Jerome
Shea.

Q All right.

A In fact, I worked at Beverly West, one of them.

Q And he didn't want you to %ork as a nurse,
either?

A He said that he was the man, and he didn*t want

his wife working at all; he should be able to take gare of her,
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Q And you told him that he couldn*t take care of
you, didn't you?
a I didn*t tell him that. I didn*t work,; so I

accepted it.

Q Well, you went to work right after he left you,
didn*t you?

A No.

Q You didn*t at all?

Asked and answered.

MR. MANZELLA: Objection.

It*s not relevant.

THE COURT: Sustained.
Q BY MR. DENNY: Well, how did you support yourself?
MR. MANZELLA: Objection. Not relevant.
THE COURT: Sustained.
Q . BY MR, DENNY: Well, you were looking for Shoxty
to help.support you, weren't you?
‘ FAA- Yes.,
| (o] After he disappeared, you were looking for him;

-, ‘ A ¥ s, F
Jisn®t tHat' right? . i
s Le _1 N N "-‘ 7‘ - 1’ “ .-. 1 -
MR. MANZELLA: Asked and answered.

+

Q- ,”'éf~MR.1DENNY= Well, were you?
- MR, MANZELLA: Asked and answered.

7y

' THE COQURTE

Overruled. You may answer.
THE WITNESS: Yes.
Q BY MR. DENNY: Looking hard for him, because you

didn*t have any means of suppoxt; isn*t that right?
A T was also looking for employment, too, sir.

Q For what?
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argument, now, that you had.

fact that he didn't want you working because, as the man of

the family, he should be able to support you; is that right?

I don't drink myself, and I don*t particularly like peoples

that do drink.

e wasntt an alcoholic.

A Work, too,

Q But you didr't £ind any?

MR. MANZELLA: Objection. Not relevant.

THE COQURT: The objection is sustained.

Q BY MR, DENNY: Well, let*s go back to this

You say the only thing you argued about was the

A That wasn®t all.

Q All right.

A We argued abouf his drinking, too.

Q what did you argue about his drinking?

A  Well, I didn't like for him to drink. In fact,

And he drinked a little too much, sometime. But

H

L L
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N You may proceed, Mr. Demny.

“hushand had'at the time of your separation.

THE COURT: We'll take a short recess now.

During the recess, you are admonished, ladies
and gentlemen, not to converse amongst yourselves nor with
anyone else, nor to permit anyone to converse with you on
any subject connected with this matter, nor form or express
any opinion on the matter until it is finally submitted to
you.

(Mid-morming recess.)

(Proceedings had on an unrelated matter.)

THE COURT: The case of People vs. Davis. The
defendant is present with his counsel. Both counsel for
the People are present, and all the juroxs and alternates

are present.

MR. DENNY* Thank you, your Honor.
. Q. ¢ "Mrs. Shea, 1! m not sure that I recall whether
you have identified all of the items of luggage that your

EEU 'Ihese two trunks, you've mentioned. You've
:Ldentified the little attache case that you gaid the guns
were kept in.

Did he have any other ltems of luggage?
A Yes, he did.
Q And what were they?
A Uh =-- one was & browm luggage, and one was a
silver-blue luggage, and ~~ a silver~blue gray, I think.
But it was a luggage.
And then we had a blue luggége, not a blue ~- a
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be=2 1 | blue luggage, a silver -- let's see. Blue-gray -- blue-gray
. 2 | luggage, a gray luég,age.
s | Q  Well -~
s | A And he had another -- the silver-blue luggage
S 5 was something like an overnight -~ it wasn't an overnight
. 6 cage, but a weekender overnight case.
7 ‘ And then he had a gray -~ like a weekend case,
8 luggage. Then the brown one was a travel luggage.
9 Q  Well, just so we get it sguare now, you've
10+ mentioned three items of luggage. Are thoge in addition to
1t the two steamer trunks here and the brown attache cdse ==
2 A Yes.
B Q ~- that you've deseribed?
’ " All right, So we get it straight, he had, again,
.1 B a gray sort of weekend case?
16 A Well, it wag -- yeah, like == it wasn't too big.
o Q’ | Well, big enocugh to carry a couple of suits in?
1 ! v A-  Yes.
W | | Q All wight., A 'gray weekend case. And then vwhat
20 ;318'.@?,.}. ek .
4 : A | A siii?e'rnblﬁe~ :L-uggage.
# Q. _Hgll,-‘i“mw‘big wiag that? The same size, bigger,
® smaller?g‘ - |
o « A It wes smaller. Smaller.
, » Q Well, ﬁas it bigger than the attache case here?
F ® A Yes, 1t was.
. : | Q '‘About the size of this briefcase here that I‘am
holding up?
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o3 1 A Uh -= not -~ about that size: not quite that
¢ 5 size. |
3| THE COURT: Indicating a briefcase about 18 by 24 by 9.
s | MR. DENNY: Pretty close, your Honor. It's 20 inches
5e 5. | long, by about 18, I think, by 9 -~ and heavy.
6 - Q And then another bag?
1 7 A Yeah. It was a luggage, like a regular -- a

8 regular luggage.

9 Q A regular suitcase.

10 A Yes.

1 Q About like ~--

12 A | It was brown.

18 Q About like that blue~gray one thsat you've looked |
| 1 at and said it was not his?
._ - 1B A It wag -~

6 | Q About the same size?

w | . A == a little bit bigger than that. Like it was a

B | == like men's -~ you know, they have two different type of
¥ | guitcases. Well, the laxge one that they have for men's,

20 you know, where you can put a whole lot of clothes in, and

2z it has a compartment, you know, like where it divides and

22 -eVerythi;ig

® 1 This is the way the brown one --

2 .| - H

Y @ AIL xight.

25 4

*r

A, . == was made. A
'a” “All right. And did he have those particular
items of Lluggage at the time you were married?

' & Yeg, he did,

L%

26

T

28

vl
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Q " And it was then after you were married that he
secured these two footlockers here, People'’s 65-H and something
else?

A Yes.
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-1 ! Q and up until the time that he secured those, he
. ? | carried all of his worldly possessione in those other bags, did
8 | he?
L A The things that I saw, he did.
oF 5 Q Well, when he left you, he took those bags, tooj
R 6 | is that right?
: ! A Yes,
8 Q Those other bags that you've described?
? A Yes.
10 Q And do you know what sort of clothing he carried
v in those?
. A Some of the clothes that are in the footlockers

13 ) . _ , .
now was in -- was in some of the other bags.

Cw

14 .
. Because some of the clothes that are in the foot-

1 v
* lockers ~— the shirts and things -- was in the house; and they

16 -
wasn*t in the footlocker, because in the footlockers, when —-

17
the morning that he left, he had a lot of papers; he had his

18 .
holsters: he had some blank c¢artridges; he had also some hooks

19
that are not there now.

20
and everything -—- it was ~- I -~ and then clothes,

21
and then some of my clothesg was in the footlocker.

22
Q Well, did you see him when he left?

2 i .
' o0 A No, I didn*t. I saw him when he left that morning,

5 % T 5.

.7, | ,put I aidn*t see him after that morning of August the 16th,
257 1

R 1969, 7 PR

S 2% i - ,"1 v ey

Q = wWell, was he using the footlockers kind of for

A 27

. storage, Quring the.time you were living at the Wilcox Hotel

28 . Yo 1 ! M

there? -

T g
“ L .
L S -
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A

out and bring it to the ope room.

Q

comet, the white Comet; is that correct?

A
Q

clothing that you regularly wore, you did keep up in the

apartment; is that right?

A
Q
is that
A

¥ OO0 O

Yes. Because we didn®t want to take everything

And he kept these, then, down in the back of the

Yes.

But the other items of luggage and articles of

Yes, some Of theém.
But when he left, he cleaned out everything of his;

right?

Yes.,

And all the suitcases and everykhing, too?

Yes.

All right. Now, when was it that he did leave?

August the léth, 1269.

And what day of the week was that; do you recall?

On a Saturday morning.
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v, R . And hcw; da you- recall that specifically?

:

A Becauge it was on a Saturday evening that he
called me.: '~ = ..
N & : rgqug, you had this argument that lasted about
15 or 20 minutes.
Was he getting dressed during this argument?
A Yes.
Q It was during the course of that ~~ did he get
something to eat in the apartment or did he go out?
A No, he didn't. He left.
Q Now, did you make a missing persons report some-
time later to the Sheriff's Department?
A Yes, 1 did.
Q Do you recall was that to a Deputy Robert W.
Winter?
A Yes.
Q And was that right dowm here at the 01d Hall of
Records, just two buildings down here in the Civie Center?
A Uh ==~
Up on the 10th floox?
No, I went to, uh, 150 -~
150 North Log Angeles?
Yes.
The Glass Houge?
Yes. ‘
You had your discussion with him there?
Uh, it wasn't -~ uh, I don't -~ I don't know

> o o O = O b O

who the detective was -- the first one I made the first
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‘what you told him?

missing persons report to. It wasn't Winters, becaise
Winters came out to La Brea Avenue.

. ¥

Q And Winters took gome rather extensive notes of

A 'Yea._‘ P
‘v 'Q About ;your\: -ré];&tionship with Shorty and Shorty's
separation from you, is that right?
A ’ée's. o
€. And dfd you tell him when the migsing person left
the Wilcox address he left a note stating he was going to the

Valley but he did not specify as to where? That you were

T

asleep &t the time and presumed the time was approximately
6:00 a.m.
Did you tell him that?
A 7~ Did I tell him that?
Yes.
A Not that I can recall. I wasn't asleep when he
left. |
‘ Q Well, would it refresh your recollection to see
the report? |
A Yesg, I would like to see it.
MR. DENNY: May I approach the witness, your.Honor?
THE COURT: Yes, you may.
Q BY MR. DENNY: The part that is underlined in
orange there. '
A No, I don't remember telling him that. He came
out, I didn't talk to him at the Old Hall of Recoxds.
3 You don't remember telling him that?
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A (Shakes head.)

Q Well, werée you asleep at the time Shorty left?
A No, I wasa't.

Q Becauge you had had this 20-minute or some

argument, i that right?
A ~ Yes.
Q . Bo if the officer put that down in his weport,

he woilld have been mistaken or he would have misinterpreted

y;:t%?
MR, MANZELIA, Objection, calls for conelusion and
speculatiun v
TBE COURT' SustaMed.
Q’ ' BY MR. DENNY. Well, when was it that Shorty
packecl up his ‘goods,’ packed up all his things?
.3 I wasn't there when he got back.
Q You mean when he left?
A On August 16th.
Q I'm sorry, when he left, he didn't take his
things with him that morning?
A No.
Q Oh, I'm sorry.
- When did he get themn, do you know?
On August 16, I guess, because I had went out.
When did you go out?
Augusf: 16th. |
When on August 16th? What time of day?
Uh ~=- uh, 9:00 something, 10300 something at

> O »p OH >

night.
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1|

Q You were there all that time during the day
from at least the time Shorty left early in the morning
until 9:00 o'clock?

A Yes.

Q And Shorty dida't come back during that period

of time, is that right?

A No.

Q And wag it at that point -- well, you left,
and then when you came back Shorty's things were gone, is
that right? |

A Yes.

-

Q@ I gee:. Well, do you remember telling the

officer thiss

"The informant was asleep at the time
.a:zd presumed the time was approximately 6:00 a.m.
Missing péxrsons took all of his belongings at
ﬁh‘e t:itrie, which included two metal trunks, a
suitcase and an attache case and a small gun bag."
" Do ‘you remember telling Deputy Winter that?

A No, because they wasn't gone that morning.

Q They wasn't?

A No.

Q It wasn't until sometime the next day you
discovered they were gone, ig that right?

A Yes. ‘

Q So if he put .that down, he was migtaken and

misquoting you, is that right?
MR, MANZELILA: Objection, calls for eonclusion and
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1 | speculation.
® 2 THE COURT: Sustained.
8 | Q BY MR. DENNY: Now, this letter, he left a letter,
4 & note?
s 5 A Yes, in the mail box.
6 Q What mail box?
7 | A Uh, in the box of the room number that we had
8 at the Wilcox Hotel.
9 Q Well, how did you find that?
o | A The desk clerk gave it to me.
o Q This is the letter that you've talked about that
12 you can't find now; is that right?
13 A Yes.
: 14 Q ‘And this is the letter that said what?
. . B A He asked me to forgive him and he left the

16 telephone number of the Babcocks telling me if I needed ==
v | where T could -- to call him and how I could get in touch
18 with him. | And it was some other things, but right now I
5a fls. 119» . can "1: recall.
.20 o .
21 “ |
22‘. R
23 ‘ | \

24

'kf)

25
26

27
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\

S5a-1 1 Q ‘..Wéll,véré you recalling now a little bit more than
.. 2 | what was actually in that letter?
3 A Ne.
4 Q And do you xemember telling Deputy Winter that --
e 5

when the missing person left the Wilcox address he left a note

. 6 stating he was going to the Valley but did not specify as to
- 7 |  where?

& A Yes, he did leave that. He didn*t say where.

¢ | Q He didn®t say all this about asking for forgive-

10 ness, did he?

I A This was the letter after he had left.

21 Q Were there two letters?

B A You said the letter. I'm talking about the letter
* 1 August 17 that I received after Donald had left the hotel with

.i 5 all his bélongings.
16 @ Well, did he leave one before that? Did he leave

u some sort of note before that?

18 A He always left we notes.

® Q Well, ma‘*an, I'm talking now about August 16 when

20 you say he left around 6:00 o'clock in the morning, wasn't it?

A Wag it around 6:00 o'clock in the morning?

22

A YTes.
% Q When you say he left around 6:00 o'clock in the
o # ‘morning, when you now say he left after an argument of 15 or
. % 20 minutes, did hé leave you a note then saying where he was
N % going?
"' & A Yes.
= Q Wwell, when inh the course of his leaving did he sit

£

v

-,
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5a-2 | ,1} ‘ ’d:':wn and write you a note or stand up and write you a note?
. . e .o . A, I had ?'potga on, the dresser.
3 " " Q Weé!.l‘,‘ ;«:e;:'e;yél;. ‘ésleep then when he left?
4 AL No;.
b 5 Q Did 3;011 'see him write the note?
. 6 ! A, .Na} I d:.dn’t see him write it.
: 7 Q Well, excuse me if I don*ft seem to comprehend,
8 matam. You were talking to him. You were arguing back and
9 forth, and then he wrote you a note saying where he was
10 going?
1 a I found a note on the dresser, but I wasn't
12 asleep.
13 Q Well, you saw him write 1t?
‘ 14 A ‘I didn*t see him write it. I found a note on the
. 15 dresser, but I wash't asleep.
151 Q When did you find the note on the dresser?
wo 2 A When I got up out of the bed and was cleaning up
18 the room.
® Q When was that?
2 A After he had left.
2 Q Well, how long after he had left? You say he
2 left around 6:00 o'clock, when did you f£ind this note?
2 | A About 9:00 o%clock in the morning, I guess. I
f 2 don't know.
% Q All right.
. % A When I got up.
-'. 27 Q S0, now there are éwo notes, one you found about
% 9:00 ofclock in the worning, and then there was another one

CieloDrive.cOmARCHIVES




10

11

12

3

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

28

4072

that you found on the L7th?

A’ It was a letter.
-2 ' The first one was a note?
: A» Yes.
’ e @ll ¥igh£r, What .did that note say again?
v ;;A : He hﬁé Iéét goihﬁﬂto the Valley. He didn't say
‘where. _ PR
Q:.- 'Signed*éﬁénald.Jerome Shaa"?
, A - Signed fDogald."
Q éign;d "D5;élé,“ saying "Ifve left, going to the

' Valley, Donald"?

" MR. MANZELLA: Asked and answered.
Q BY MR. DENNY: Well, is that all it said?
THE COURT: The objection is overruled. You may answer.

THE WITNESS: "I've left and gone to the valley.”

Q BY MR. DENNY: Signed "Donalg"?
7\ Yes.

Q That's all?

A Yes.

Q All right.

Now, is that the note, then, that you were referring
to when you told Deputy Winter: "When missing person left the
Wilcox address he left a note stating he was going to the
Valley. Did not specify as to where: The informant was
asleep at the time. The approximate time was presumed 6:00
A, M.

Is that the note you are referring to?

A To what? When I made the missing report?

. . |
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5a~4 1 Q Yes.
. 2 A That one, yes, where he left saying, "I'm going to

3 the Valley," yes.

4 - Q Well, you didnft tell him, then, about the second
‘% 5 | note that you found in the box at the Wilcox Hotel, J'._s that
. 6 right? i
. P T ﬂ AMR MANZELLA: Objection, irrelevant.
{ ‘ ;3 ] '- THE GOHR'I': Overruled. You may answer.
? : ‘I‘H;Ei WI,I"NES;S: I dqn't remembex if I == evidently I

1o aidn® t, if you don‘t have it down there.
1 Q*v ' BY RR. DENNY: All right. And this second note

12 that you say. was in the box at the hotel is the one where he

i l

B | agked for forgJ.Veness, is that right?

14 A Yes.
. 15 Q Asked for forgiveness for what, did you say?
16 A For the argument for the morning before, because I

7 was mad at him about drinking.

1 Q ©h.
B A And I wanted to go back to work. And he said his

20 wife's place is at home.

2 Q aAnd he told you to get in touch with Jim

2 | Babcock, did he?

23

A Yes.
o # Q Say anything else?
% a He said if I wanted to get in touch with them «~-
Ay
- 26

and he left the telephone number and the letter and told me
o7

jo g

to call the Babcocks and they would ~« I could get in touch wit]

28 . :
him. And I donft remember everything that was in that letter.
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fool for drinking.

And he asked me to forgive him for being a poor

CieloDrive.coOmARCHIVES



5b=1

i

10

11

12

13

14

15

16.

7

18

19

20

21

22

23

oo

T8

26

27

28

4075

Q Well, there wag something very important in
that letter, wasn't there, that he said?
A And that he loved me very much.
Q Something almost as important to you as that?
Something else?
Well, do you remember testifying at the Grand
Jury hearing on December 14, 1970, to the effect:

"Q -=" page 514, line 25.

Q. And did he indicate to you whether or
not he hoped to reconcile these differences with
you?

"A Yes.

"3  And what did he say about that?

"A  Well, he said that he hoped that we'd
get back together. And he explained to me he
didn't want me working. And I wanted to work.
And he sald I could go to work if I wanted to.

s} S0, I take it, then, there was hope
in your mind that you would be able to reconcile

- the differences and join Mr. Shea?
"A  Yes."
Do you remember so testifying?
Yes.
Did he tell you you could go back to work?
. Ye"é*, ﬁe‘ did.

O P

Q Well, that was very important to you, waen't 1t? |

That's what you wented to do, is that right?

L pr e
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August 18, 1971.

'@ Ls there some reason that you didn't remember
that when you were testifying on the jury here on direct?

A I don't remember.

Q Is the reason -~ I'm sorry, go ahead.
A ' I beg your pardon.

Q Go ahead.

A I don't remember.

Q Is the reagon you don't remember because it never
happened? It never happened, it was never in that ietter,
becauge there was never such a letter?

A Yes, there was such a letter, sir.

Q Let's go to your testimony in the Manson case on

Directing your dttention to a question by Mr.
I{an'arelé, starting at pate 5748, line 22;

Q  Did you tell a police officer, 'Approxi-
mately three days after their separation, Mrs. Shea-~'
meaning you -- 'received a letter from her hugband
stating he hoped they could get back together again,
and 1f she neceded him, she was to call Jim Babcock.'

"Did you tell that to a police officex?
"(Pause.) I don't remembex."

And then, there are some objections here.

Going on to page 5749, line 23.

n BY MR. KANAREK; Now, do those words ~--
:‘dB‘ these words refresh your recollection as to what
yﬁu fbave told a police officer or police officers,

1

'"Approximately three days after their separation,
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1 ] B " 'Mrs.Shea received the letter from her husband
.’ ‘ 2 - s—’tating he hbped' ti{e-y could get back together againj
3 and if she needed him, she was to ecall Jim Rabcock. '
4 | &‘3 " Yes, I got a letter on Tueaday.
& x 5 .. "g Oh? Now, not that day, but --
‘ 6  "A Yes. At the Warwick Hotel.
) 7 19  So you got this letter not a few hours
& . after August the 1l6th, but you got it on Tuesday?
? A It was on the Tuesday; I went out there,
10 looking for him.
n in] And in what -~ would you tell us in what
2 way you got that letter, Mrzs. --
1 A It was in the -- in the mail box for the
’ 1 : room that we was living in.
. LB " And at the Warwick Hotel, this letter
BEC v.as given to you by someone; is that night?
7ot A Yes.
18 "o And who was the person that gave you
¥ this lettex?
20 "A I don't recall hls name, but it was the
6 flg. guy behind the desk.”
22
23
L 24
.’ 25
g %
27
28
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Do you remember so testifying?
A Yes.
Q Well, which is the truth, ma*am? Was the letter

received by you on the day you got back, the 17th? Sunday?

Or was it received Tuesday?

Or was there any letter at all?

A There was a letter, sir.
Q Well, when was 1t received by you?
A I received the letter ~- it might have been on a

Tuesday. I thought it was on a Sunday.

But I received a letter, and at the time that I --=
when Ilfffst went to 150 North Los Angeles Street, I did have
the :Yetter then. |

But gince then, it~was mlsplaced.

; - Q. th.‘ When you talked to Deputy Winter --
if:A‘ % 1 diﬁn't_talk\to Deputy Winters. Deputy Wintexs
came out tq e tq the address‘on Langa Avenue.
d»~ . W911y when*was it then that == s

LY

R | don‘t‘know who I talked to. I talked to some~-
body in.MlBsmng Persons and Homiggde. That was the first
missing -- that's when I first mégéithe-missing Pegson§“~5\p

RN
-

report. L \’:\
Q Well, just a minute. kﬁaéﬁ&?at at’ the Los Angeles
Police Department';;'
A Yes.
~= that you made that?
Not the Sheriff's departﬁ;nt?

A It was over here, 150 North Los Angeles EStreet.
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Q cComaonly referred to as the Glass House?
A Yes.
Q Now, you say you were in the Missing Persons

Bureau at the Los Angeles Police Department and made a report
on a missing person?

A Yes, I did.

Q aAnd do. you know about when this was, in connection
with or in relationship to the time you spoke with Deputy

Winter, from the Sheriff's department?

A It was after --
Q After you spoke to Deputy Winter?
A No. I spoke to Deputy Winters after I had made

the misging person report.
Q Deputy Winters is the deputy connected with the
Missing*?ersbns Bureau of the Sheriff's Office; disn't he, is

that corréct, to your knowledge?

A

A I think so. I think that's what was on his card he
VQave_me. )
*“a’: Q. AlL éigﬁfm ﬁﬁqé you are saying that you talke%/t§4f
him after you tal]i{ed'to the L.A.P.D. —- L
s vhe Tlaia. e
Q —= Missing Persons people? B
2 west
Q How much after? “\;i\ -
A I don't remember how mé;y days it was. He came

out to the address -~ to the addresé on LaBrea.

Q Well, you have gone all over this. We are just

talking about time now.
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A I don't remembetr how many days. But I went down
there first and made a report, pius I supplied them with one
of the photographs —-< that you have, that you have here now.

That's where Deputy Winters got it from, was down
there, because they had four photographs of minés down there,
and my marriage license, and -~ I don‘t remember everything
that -- in fact, I don®t know if I got everything back.

| All I know ig, I got my license back, and the four
photos that I suppiied them.

Q Well, in this conversation that you had with
Deputy Winter at the place on LaBrea, did he tell you he had
been looking for you for a long timé, or the Sheriff‘s Office
had been looking for you for a long time?

MR. MANZELLA: Objection. Calls for hearsay.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: Oh. These guns that youfve
identified, ma‘am. Now, you say these are in kind of poor
condition, compared to what they were when Shorty had them;

is that right?

v A Yes.
Q In what way are they in poor condition?
« - A They're.not as shiny as they used to be, and the

Handles waen't scxhbched up like that.

Q - By the Way, is there anything different about the
handles =- otﬂe§ éhSﬂ:the sceratches, you say -- how than when
Shorty had them?:, = '

A When «~- when I first saw them on the firat time -=

I don't know if it was off or -- Or when they came out, Or whep
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he pawned them or not, but one of them had "D. S." or "D, J."

on it. I don't know which one.
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One of them had a hair trigger, and I think
that's the one that it wes. And --
Q On the handle itself?
A {Whereupon the witness cocked each gun and

. pulled the trigger on e¢ach gun.)

| This is it right here.
AN A;;l righ?t.% Arrd -
A dh_, it had the initialg =-
Q T:" Spe&k so the jury can hear.
A It h.ad in;!.tials -~ it wasn't carved in. This
was just on, and it had "DJ" on it.

Q All right. Now, are thege guns about in the
same condition they were, though, when you testified before
the Grand Jury concerning them?

A Yes. ‘

Q All right. And that was back in December of
1970; is that right?

A 19707
December of 1970, over a year ago.

December, 19707
December 14.
No. December l4th, 1969.

Q Well, you kiow I have been reading some.things
from the Grand Jury transcript here of December 1l4th, 1970.

A Oh?

> O = &

Q Does that refresh your recollection?
A This is seventy =-- yes. This 1s '72.
Q

All right now, let me go to page 536 of the Grand
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Jury transcript, your testimony again on December 14, 1970.
Page 526, gtarting at line 10 --

MR, KAY: Well, your Honor, L'm going to object to the
reading of testimony. There's no question pending, and I
don't think it's proper just to start off by reading testimony,

THE COURT: Well, show Mr. Kay what you intend to read.
~ (Pause in the proceedings while Mr. Denny
,e*xhi’bited‘ a transcript to Mr. Kay, which transcript
' M:: ‘Kay perused.)
Q@  BY MR. DENNY: Starting at line 10. "Now,

L]

’ quickly showing you 9-A would you please look at this gun

and tell me. whether or not you recognize this gun as having
seen this gun before’?“
* May I approach the bench,; your Honor?

. And may the Couxt take judicial notice that the
guns have tags on them, previously indicating markings
before the Grand Jury, as Exhibits 9-A and 9-B?

THE COURY: Yes. They are referring to the same guns.
MR. DENNY: (Reading.)

"a  Now, quickly showing you 9-A, would you
please look at. this gun and tell me whether or not
you recognize this gun as having seen this gun
before?

"A  Yes.

"o  And is that one of Shorty's guna?

"A Yes, it is.

"a  And showing you 9-B, the other gun,
do you recognize this gun as having seen this gun
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-
vt

"before?

A | Yes,

0 They bear the serial numbers 2421 and
2422 regpectively; is that correct?

"A  Right.

"o  And has anything been done with these
gung to change 1it, or do they appear to be in
approximately the same condition ag you saw them
with Donald Shea?

"a They appear to be in the same cond;tian.

"On one, though, I don't know if it still

18 on there. He had a DS on the end == no, it was on

like one of the sides.
B "ne of them had DS on it.

"Q Where? On the handk®?

. "A. Yes. It was engra ~- it wasn 't
éngravedifntciit; ié,was like, you know, you stick
.someghigg on it.
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“Q As you look at these guns, do you have

any doubts that these are the guns that Shorty

had and displayed them before you in Las Vegas

and in Los Angeles?

"A No."
Do you remember so testifying before the Grand
Jury?

A Yes.

Q And you have just indicated that the guns are in
the same condition now as they were then; is that right?

A They don‘t have the "D. S." and they're scratched
up, in the same condition as they were there.

Q And the same condition that they were in then is
the same condition that you saw them with Donald Shea; ilan®t
that right?

A No.

Q well, when you testified before the Grand Jury,
you were not testifying truthfully; is that correct?

A Would you repeat the question again, please?

Q Reading back to you the testimony from the Grand
Jury on this one point, "They bear the serial numbers
2421 and 2422 respectively; is that correct?

A Right.
"Q And has anything been done with these
guns to change it, or do they appear to be in
,"jagpxoximately the same condition as you saw them
“5;?.:%ith Donald Shea?

"A They appear to be in the same condition."”

w h
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MR. KAY: ?hatis not’ the complete answer.

!i..
MR. DENNY: Well, if you want me to.
| =

‘:"pntoﬁéqiﬁhough, I don't know if it is still

o 09 there. He had a D. 8. on the end -~ no, it was
' ‘on 1iké éﬁé Sf'ﬁﬁg‘sides.

"One of them had D. S. on it.

"Q Where, on the handle?

A Yes. It wasn®t engraved into it.

It wae like, you know, you stick something on it.®

Et cetera.

Q What I'm interested in is the part where you
testify, "They appear to be in the same condition.”
And that's true; isn*t that correct?
A As before the Grand Juxry?
Q They appeared to be in the same condition before

the Grand Jury as they were when Shorty had them; isn®t that

correct?
A Ho.
Q Well, then, you testified untruthfully before the

Grand Jury?

A They don*t appear now to be even in the same
condition as they wes before the Grand Jury.

Q Well, do you remember testifying here about three
minutes agd that they were -

a Yes, I do.

Q -~ in the same condition?

You're changing your testimony now before this

jury?
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6b-3 1 MR. MANZELLA: Argumentative.

. 2 Q- BY MR. DENNY: Well, do you want to chanhge your

1

.’3v 'taétimony before the Grand Jury?

& E MR%‘MANZELLAs “That's irrelevant. The question is
T 5 ﬁhht‘hér:aﬁswef is, RS

6 THE COURT: 'Adl right. Sustained.
¢ 7 Mﬁ: bﬁNﬁYE ?Miy'l have just a moment, your Honor?

" ..., (pause i% the proceedings while a discussion off

| the record ensued at the counsel table between Mr. D=nny and

10 the defendant, followed by a discussion off the record bektween

1 | Mr. Denny and Mr. Manzella.)

2 Q BY MR. DENNY: Now, ma'am, when you left -~ you did

18 leave the Wilcox Hotel after Shorty had left; is that correct?
A Yes.

Q You came back and found his things gone, so you

16 packed up your things and leff; is that right?

17

A Yes.
o Q And where did you go?
v A On LaBrea Avenue.
2 Q Where on LaBrea Avenue?
A A It was in the thirty hundred block on LaBrea.
2z Q The thirt? hundred block, LaBrea?
@ A Yes.
- # Q And you went with some friends there, relatives?
? # a I had some relatives staying there.
) * Q And you stayed there for a period of several months]

27 '
into Januaxy; is that corxect?

28
A Yes.
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+

Q And during this time, you did attempt to make some

contact with Shoxrty: is that correct?

A Yes,

Q. You attempted to find jobs, as we went into before.

"y
.
] H

.. THE COURT: Yes, you may.

‘ May I approach the witness again, your Honox?
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Q This letter, you've identified as printing of
your husgband?

A Yes.

Q And you've read this letter or had it read to

you -- you've read the letter, haven't you?

A Yes.

Q And you've been questioned about it before, is
that right? '

A Yes.

Q All right.
- The letter goes ds follows:
"Dear Niki --" -~ you are called Niki?
A Yes.
MR.MANZELLA: I don't believe the letter hds been
introduced yet into evidence.
MR, DENNY: Well, I move that it be introduced into
evidence. o
lﬁili.,l-iANZELIA: There's no foundation. Mr. Demny
objectfeﬁ' on that grounds before.
- MR. DENNY: Well, I am withdrawing my objection.
..t THE COURT: ALl right, the Court will receive it.
& BY MR, DENNY: (Reading.)
g ~'"Dearest Niki:" ==
MR. MANZELLA: People object on the grounds there is
no foundation, your Honor. The same grounds on which the
Court overruled my offer of the leifiter yestexrday.
MR, DENNY: It is a very interesting turnabout, your
Honor. They were trying to get it in yesterday.
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26

MR. MANZELLA: It certainly is interesting.

THE COURT: The objection is just as good now as it
was then.. Sustained.

MR. DENNY: Your Honor, I'll have to call her back,
then, when the foundation is establisghed.

- THE CQURT: Ask your next question. I '11 sustain the
objection. “

MR. DENNY: All right.

THE COURT: The Court will withdraw its order admitting
the letter into evidence.

Q BY MR. DENNY: ©Now, from the time thdt you last
saw Shorty at about 6:00 o'clock in the morning until the
present day, you've never talked to him, seen him, heard his
voice, had any contact with him at all, ig that right?
That's‘ - except about 7:30 Augusgt 16, 1969.
7:30 in the evening?

I talked to him, yes.
He telephoned you?

Yes.

& O O O

And what did he say in that phone conversation?
A That he was at the Spabn's Ranch and he had to

stay out there -~ he was staying there until -~ he was at

the Spahn'g Ranch. They had had a raid that morning and he

was waiting for someone to reiturn.

Q Well, who was he waiting to return?
" A, . Un, soi%lemdy " s0 he could leave George Spahn or
Miés Ruﬁy‘ Pearl. There was hobody there but him.

-
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R I didn't Follow that.

A He said that there was nobody there and he was
walting for -= they had had a raid and he was waiting for
someone to return to the Spatn's ranch. They -~ that night,.
when 1 talked to him about 7:30. And he said who he was
waiting for. And he said George Spahn or Ruby Pearl, I
presume.

Q You presume or do you know? Did he tell you. he
wag waiting for George Spahn to return?

A Yes.

Q ALl right. And then; he was going to laave?

He told you he was going to take off as soon as George Spahm
got back, is that right?

A Yes.

Q And he.was going to come back and see you,; is
that right?

A I guess he was coming home.

Q Well, he had left you a note there that you got
~= you didn't get that note yet, though?

A No.

Q Okay. 8o you didn't know that he told you you
could work?

A No.

Q Is that right?

He didn't tell you that on the phone?

A No, all we talked about on the phone was there
had.bé§ﬁ~a raid that morning and there was nobody thgre at
the ranQ% and he was going to stay there until George Spalm

-

?
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3"

¢

 came back to the xanch.

Q ' Well, he had ==

‘A He didn 't talk to me about anything. That was
the only thizng he t§1d me.

| Q | He didn't ask for forgiveness in that phone
con\?ers;at'ftidn-? " -

A No. He called me and told me that there had been
4 raid that morning at the ranch.

Q Just a minute.

A And there was nobody there and he was going to
atay there until gomebody came, George Spahn's came back to
the ranch.

Q And it was all just kind of a one-sided
conversation, him talking and you listening, and then he
hung up?

A Yes.

Q And he didn't say anything like, "Gee, homey,
i'd like to get ovexr and talk to you over the fight we had
this moxning"?

A We didn’'t talk about that.

Q I heard what you said. I am jupt asking if he
said anything else.

You don't remember him saying anything else?

A I rYemember him telling me that they had a raid.

Q We have gone over that. I am just asking if he
sald anything in addition to that.

A I remember him telling me that they had had a

raid and he wag walting at the ranch.
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Q I understand that, ma’am. You repeated that
five timeg.

A I don't remember.

Q All right. And the only commmnication then
you got from him with regard to this commnication that he
winted to reconcile that you now can't find?

A Yes,

Q Which you got either the next day or the follow~
ing Tuesday, is that right?

A Yes.

Q These people that you were staying with on
La Brea, did you once describe them as distant relatives,
1like second, third or fourth cousins?

A Yes, I did. That's what they were,
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Q But you don't know their names?

A Yes, I gdo.

Q Oh, who are they or who were they?

A One was Miss April White and the other ia Mrs.

Jacgqueline Jackson.

Q Anybody else?
A} No.
Q .- These were the people you lived with fox those

months after the separation?

A Yes.
:"-Q ng::that ii?da-tipn?
‘A Yes. o
Q. ;nbid qu:iive-with a man there?
27 No.
:fﬁg:i "ﬂoﬁ;’ikiﬁéié&n, I would sort of like to get the

chronology of when you filed this missing persons report.

Uh, is it trué that the first contact that you had
with the Sherifif's Office concerning filing the missing
persons report or anything having to do with Shorty was when

you were asked to come down and take a look at these foot-

lockers?
A Would you repeat the question? I don*t understand.
Q well, were you advised by someone that they had

found the footlockere and Shorty®s car or they had found

Shorty*®s car, someone from the Sheriff’s Office?

A Yes.
Q That®s when you went down to make a missing persons
repoxrt?
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Ta-2 1 A No.
. 2 - Q You made a missing persons report before that Qr

3 | after that?

4 A Yes, before that.
by 5 Q Before that.
6 | Okay, when had you given that missing persons

7 | report before that?

B 1 A Uh, it was in November or Decembexr. I'm not sure.
? | I think it was November:. I'm not sure.

10 Q To. whom did you give that?

1 A _ To one on North Los Angeles Street on the third

2 | gloar,:second or third floor at ~- at 150 North Los Angeles

-
. H

18 - Btreet at the Missing Persons Bureau.

R Q. All r:.g?pt. ?And this was, then, in November and it

v * N
. 1 was &ome penod of t,:.me aftef that that you were called to the

16 Sher:.fﬁ"s statmn tq give a missing perxsons report?

o A" Deputy Winters, I think, came out to the LaBrea

-l
.

1 L Ry . )
8 Avexﬁmg..;addregs.; S v

® Q Well, did he bring the trunks with him?
20 A No, he didn®t.
2 Q Well, so we get it straight, when you made the

% missing persons report, did you see the things in the trunks

23
here?

: 24
- When I made the report?
25
Yeah, the original missing persons report.
e 2
No, I didn®*t see the things in the trunk.

27
Did they have the trunk there?

28

O b 0P

No, not when I -~ when I first made the missing
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persons report.

Q All right. Let we direct your attention again to
your testimony in the case of People versus Charles Manson,
Wednesday, August 18, 197}, starting at Page 5774, Line l6.

I think we have to go up to Line 14,

"Q Was it at the police station or was it
at the courthouse?

"A I gaw the foatlockers at the police
station. I separated the clothes in the court-
house agross the street.

"Q Now, did you do the same thing with
this footlocker?

“A I did the same thing with that foot-
iécker.

LN
1

;; - "Q What was the date when you first saw
¥

the footlockers, Mrs. Shea?
:u?A , I~dpp't remember the date. It was
o sbmé&imé:iast'yéa; L.bot a call to come down=
fown to @hﬁ.police.
| “Q," Ca£ you give us your best estimate of
1 Wnat'dgte it YQE?'
) I canft."
2nd then; there are a bunch of objections.
Continuing on Page 5775. ‘
"Q BY MR. KANAREK: How many months after
you tell us you last spoke to Mr. Shea, Mrs. Shea,
was it that you first saw these footlockers again?

'A I donft remember. It was last year in
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Ta-4 i “'70.
. 2 "Q Yes, but would you tell us how many
3 months after it was that you first saw ==
4 "A 1 dont even remember what month it
Ty 5 was that they called me to come dov‘m to go down-

town and look at the Ffootlockers and make an

]

identification.”
Going on to Page 5776.

"In other words. you were told by the police

10 department to come to the police station and make

n an identification, is that right?

"A They told me they had the footlockers

13 down there and they had the car and everything --

1 and everything, itself, and they wanted to know if

. 15 I knew. I had already gave them a previousg report

16 of things that was missing and they wanted me to

i come down and identify the things that I told them

o

18 P
about.

B . - ng And this report that you told them,
P | . -that you gave as to what was missing, when did you
2 ' {.}'make.thét »'-_‘repo:‘ti?:' :
22 "a . In November.

23 ) S
*Q 197072
. 24
* -'! . ‘"A ‘69} o

25 ' t E... i ¥
"Q 1969.
26
Angd you had no occasgion to make any listings

2
. until November of *69 as to any ltems you say

28
belonged to Mr. Shea? You made no such listing until
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hﬂbvember of 1969, is that correct, Mrs. Shea?

1

a3 When I filed the missing pexson

report.”
Do you remember so testifying?

A Yes,

[ LI
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7h-l 1 Q A1l righ‘t, sa, the chronology, then, is you

. 2 originally filed @ wissing persons report in Novewber at the
3 Los Angeles Police Department over at the Glass House? |
4 A Yes. |
s | Q And then, the Sheriffs called you down and said
6 they found the car? .

- 7 A They sent -~ before they founél the car, I talked

8 to Detective -~ I think Detective Winters or Sergeant Winters
? before they found the car and that's -- he's from the Sheriffls
10 Department. ' |
W Q Ulki~huh, You talked to him about that?
12 A The missing person !report that I kad filed

13

. 5

4 MR. DENNY: May I approach the witness a moment?

16 THE COURT: Yes, you may.

1 MR. KAY: May we see what ==

Q BY MR. DENNY: Ma'am, I'll ghow you a County of
Los Angeles Sheriff's Depariment Complaint report dated
12-12~69.

already at the Glags House, the 150 North Los Angeles Street.
That's where I Ffirst made the first one.

18
19
20

- Do you recognize the information therein?

MR. MANZELIA: Objection, that doesn't appear to be

relevant, your Honor,

22
23

o THE COURT: Sustained.

® THE WIINESS: I ==
Q BY MR. DENNY: Well, you don't have to answer
. Z that. The‘ré's been an objection sustained.
On 12-12-69, did you live at 3451 South La Brea

26
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Ave:;aé,"'Rdbxﬁ 2067 TR

A I lived in 201. I was in 206 when I talked to
Deputy Wintexs.' :

Q- Well, did youAmake a report on December 12,

1969, a missing persons report to Deputy Winters stating that
your husband, Donald Jerome Shea, date of birth, 3-14-34,
8:35, had disappeared? ,

A Yes, that was when he camé out, but I had made
a previous report to the LAPD.
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IR Q But this is the first report, then, that you made -

" to the Sheriff's department; is that correct?

e T, g
"7 'q ALl right. On December 12th, 1969; is that
correct? 'flff;
\ A ¥es;. N
- b{ B Anajéhgﬁ‘sgabOut the time they told you they had

found Shortyfs car?

a (Pause) I think so,

Q Well, had you had some —- oh, I'm gorry. It was ==
about when in Novemher? I'm not sure whether I asked you
gpecifically.

A The ‘last part of Novlemb‘er -—

Q Ayxound Novembex 17th?

A No. I$# was like the end of the month.

Q ALl xright. Now, how was it that the -- well,
gtrike that.

Did you just happen to go to the Los Angeles

Police Départment Glass House and go in and say, "I would like
to report a missing person”? |

MR. MANZELLA: Objection. Irrelevant. -

THE COURT:  Sustained.

MR. DENNY: Well, y&ur Honor, I would like to be heard
oh that.

THE COURT: The objection is sustained.

Q BY MR, DENN¥: All right. You didn't.go to them;
they came to you, isn't that correct?

A No. I went to them.
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| recess until 2:00 ofclock. During the recess, you are

A No. I went to them.
Q You were in custody, and they talked to you about
it, whéﬁ::hey discovered who you were; isn*t that right?
h No. I was not in custody.
Q You had been?
.f§M§,~MAﬁZELpA:f'OQjecE;on. That*s not relevant.
* rHE cOURT: Sustained.
WR. DENNY:,!Your Honor, this part of the examination is

going to take some time and I wonder if we might stop right at

a1
.

thig point. i
THE COURT: How lony do you anticipaté the cross will
take? The balance of the cross?
MR. DENNY: 2About another half-hour.

THE COURT: All richt. Ladies and gentlemen, we'll

admonished not to converse -- letfs make it 1:45.

During the recess, you are admonisﬁed not to
conversé amongst yourselves nor with anyoreelse, nor permit
anyone to converse with you on any subject connected with the
mattexr, nor are you to form nOr express any opiniom on it until
it is finally submitted to you.

I will see you all at 1:45.

(Wherewpon, at 11:57 A. M., an adjourhment was

taken in this matter until 1:45 P. M. of the same day.)
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LOS ANGELES, CALIFORNIA, FRIDAY, JANUARY 21, 1972 1:50 P.M.

THE. COURT: The record will show all jurors to be
present. All coungsel present.
And now, the defendant 13 present, the record
may show. , — ,
" You may proceed, Mr, Denny.
O MR. DENNY: I wonder if we may approach the bench?
, THE  COURT: Mr. Denny, you may -~ oh, you wish to

approach the bench? -
MR. DENNY!  Yes, with the reporter.

1
P -

(Wheretiﬁ?m, the following proceedings were had
- at the bench amopg Court and counsgel, outside the
hearing of the jury:)

THE COURT; Yes.

MR. DENNY: Your Honox, I have, again, People's 64.

THE COURT: Uh-huh,

MR. DENNY: And although I appreciate the good humor
of Mr. Manzella in turning the tables on me this morning on
this, I do feel that it is going to simply prolong this trial
to require Sergeant Whiteley to come In and lay the founda-
tion for this.

I believe the People stated yesterday, making a

good faith offer of proof, that they were going to establish

a foundation that this letter was found in the trunk, in the
trunk of the car, in the footlocker in the trink of the car
and would establish that through the testimony of Sexgeant
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Whiteley.

I will, based upon what I congider to be the
representation of the officers of the Court, make the same
representation. It could be so established.

And as I look back, although I did raise the
objection no foundation, when they indicated the foundation
could be established, I simply indicated to the Court that
if it were going to be admitted at this time, I simply did
not want Mrsg. Shea reading it.

And I felt that that would be an appeal to the
prejudice and emotion of the jury as she read this letter.

MR, RAY: Well, convergely, we don't want Mr. Denny

to read ir ’

‘MR. DENNY: I'l1l let the Judge, if he wants to, read

it or the Clerk or anyone else.

_t . - But I do fee‘l at this time, your Honor; it is
pertinent to get this into evidence.

And if ir. Manzella wents to read it, it is
fine.. Or if Mr. Kay W&nts to read it, it ig fine. I will
make the offer of proof

THE COURT: Suppose no one reads it, we just let the
jury see it.

MR. DENNY: Well, we can pass it around among the
Jurors. |

THE COURT: If we need to, to arrive at an agreement,
1 think that could be done.

MR, DENNY: I think it is & little time consuming to

dO 30‘0
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MR. MANZELLA: Uh-~huh.
. © MR, KAY: Pass it to each juror and let them read it.
MR. DENNY: That's fine. I have no objection to that.
And T will g0 move.
THE COURT: All vight.
MR. KAY:; No object}on..
i MR. MANZELLA: Or Mrs. Shea could read it.
MR. DENNY: Well, I don't want her to read it.
THE COURT: A1l right.

" All right, it is admitted, then.
n What's the number of it.
1 l ' MR. DENNY: 64, your Honor.
B Will the Court advise the jury that this will
14 be passed to them and they will each have a chance to read it |
¢ s | at this time?
? % THE COURT: Yes.
7 & 1s it -~ yes, the Courp will do that.
18 L Hl_ii ‘DEHNY: Thank you, your Honor. |
1; . (Whereupon, the following proceedings were had
20 - ’ : in épenf=cc3urt with:ln the presence and hearing of the
S R L
22' THE COURT‘ 'J;he Court is going to admit 64 for
64 1id. 23 identifi:catior{; a ‘y.e‘ll'ow paper with writing on it.
. 2 | " MR. KAY: And the Court will allow the jury to read it?
| 2% | THE COURT: And the Court will permit the juxy to
& % read it. So ==
27 MR. DENNY: May the record reflect, your Honor, I am

28 handing it to No. 1 juror?
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1 THE COURT: Mrs. Sandberg, just read it hurriedly.
. 2 | You don't have to read it aloud. And pass it on, would you?
3 (Whereupon, there was a pause in the proceed-
4 ings while Exhiblit 64 was passed throughout the jury.)
5 | MR. MANZELLA: Your Honor, may I get something out of
6 | the anteroom?
- 7 THE GOURT: Yes.
8 MR. MANZELLA: Thank you.
9 | THE COURT: Where is the letter now, ladies and
10 gentlemen?
n MR. DENNY: I have it, your Honor.
12 THE COURT: The record will show 2ll the jurors «-
13 is there anyome who has not read it? -~ that all the jurors
* 14 have read the letter.
. 15 You may proceed.
6 MR. DENNY: May I approach the witness?
| THE. COURT: Yes.
18
» MAGDALENE. VELMA SHEA,

2 the witness on the stand at the time of the noon recess,

2 having heen previously duly sworn, resumed the stand and

% testified further as follows:

2 | S
- N CROSS-EXAMINATION (Continued)

*

’

Q dh, befdl_:e ‘];.-do‘, by the way, Mrs. Shea, at
27

“ do you know?
9a fls. — " A He was buying the car.

the time.Don' bought the cax, did he buy the car, the Gomet,
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9a-1 1 Q Well, did he pay anyone for it at all, do you know?
. 2 A I don*t know.
8 Q Well, do you know, in fact, that he didn't pay

4 | anything to John Enfield at the time he got it?
v 5 A I don't know.
6 Q l Well, do you know what he was supposed to pay for

it overall?

81 MR. MANZELLA: Objection, that would call for hearsay.
9 ‘”_ - MR, DENNY3 Well, if she was there.

S ﬁ( . Were you:there?

" A I@wasnft'there.

2 Q Al right.

13 : . . .
y : - At "the time  the car cawe into your possession,

. n some dishes also came into your poscesgion, is that right?
3 15 A Yes-
16 Q They were dishes that appeared to be in the car,
¥ | aig they?
18 A vh, John Enfield and his wife --
» Q Did they appear to be in the car, i& the -
20 .
guestion pending.
21
¥ IL ==
22 ‘
Q At the time you got the car, were the dishes in the
23
car?
. 2
¥ A Yes.
25
Q All right. and they were just dishes that they

e 26
had kind of extra, Mr, and HMrs. Enfield; is that righi?

27

._ A Yes.

28 '
Q His mothex had passed away and they had no use for
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9a~2 1 the dishes and they just gave them to you, right?
.’ 2 A Yes.
3 Q Nothing very special about them?
4 A No.
T 5 Q All right.
) 6 . Now, may I approach the witness again, your Honor?
. 7 THE COURT: Yes.
& .t Q BY MR. DENNY: Mrs. Shea, Ifll show you the
9 j document that has been designated and received into evidence
1o asg ‘.Pgo_plé“s 64,
1 K You've seen that document before, is that right?
’ ‘| A Yes.
| . ' You rii'e.u-z‘eria_:lefr;eived that document in the mail or
R W] by any other messenger i:f ény kind, is that right?
16 . ‘But you have seen it previously at other court
u prééeéainési is tha{:\ right? '
1 A Yes.
B Q And been guestioned about it, is that right?
2 ‘ A Yes.
2 Q And I'd like to direct your attention to some of
2 the wording in that letter which you say is in Don®s hand-
% writing.
= % Specifically: "I cannot figure out why you left
25 me. "
: % Now, you left him, didn't you?
® 7 a No. |
| @ Q well, all right.
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%a-3 1 "I guess maybe I was a little rough on you —-"
. 2 Well, lét*s go back up here.
8 you know I love you and nothing you could have
4 done would have been unforgiveable, including topless dancing."
Té 5 In fact, he told you that he didn®t mind your
, 6 topless dancing all that much, did he? Didn't he?
) 7 . A I don*t remember.
8 Q Well, when he niet you, you were topless dancing,
? weren*t you?
1o A Yes.
1 Q And he was there in a topless bar gunning the
2 place, wasn®t he?
13 3§ Yes.
| ’ 14 L _; Q And as far as he was concerned, topless dancing
.r 115': was all right, wasn®™t it?
(116 g-“ .. B . He giﬁn‘.tp:wanf:‘me to do topless dancing after we
d v i~'<_;f<)lt: married. AP o
18 ?Q" - He didn"t want you to do any work, is that right?
9 & N6 work at all, of no kind.
2 ;'@ ° Of no kind,
& There was other kinds of work he didn*t want you
% to do besgides topless dancing, ig that right?
2 ‘A He didn't want me to work at all.
* * . Q "I guess maybe I was a little rough on you about
y » some of the things you wanted to do, but it was only because I
) % loved you so much.™
. # Was he rough' on you physically?
2 A No, he never hit me.
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9a-4 . Q all right,

. 2 "If I find you and can convince you to gome home,
3 please excuse & poor fool for drinking.”
4 | "If I find you and can convince you to come home =-|"

.- 5 Where were you?
6 A On LaBrea.
L 7 Q Had he been there?

8 A Yes, he had.
9 Q Well, did you leave him any kind of note that
10 that's where you were?
1 A No, I didn’t.
12 Q  Well, this phone number you say that you used or
13 could have used to get in touch with him, didn't you try to
14 call before August 277

.‘ 15 A No, I didn't,
16 Q . You were hiding out from him, weren't you? |
17 ’:A_ - No, I wasn't hiding. |
B e Q You made no effort, whatsoever, to get in touch
9 ' with him for over ten days after you split up, is that right?
20 | A~ until "Aﬁgu:s.t 27.
21 o " Q 'Nr;w,‘that‘s, lan‘ interesting date, ma‘am.
22 ) Héw .-.d_é. you happen to remember, of all the dates
23 in :‘:he éalendar, t*hét ,particular date?
24 | A "I remember August 16.
% Q How do you remember August 167

i 26 A 'Be;::ause that's the date -~ the last day I saw

27 DOnald +

% Q How do you know it was August 1672
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%9a-5 1 A It was the last day that I saw him, and it was
. 2 August 16, 1969.
8 Q Buot how do you know it was August 16 as

4 | distingulshed from August 14 or 13 or 17 or 18%°

e 5 A It was the last time I saw Donald, August 16.
. 6 ' Q You keep repeating that, and I*m asking you how
c 7 | you know that.
8 MR. MANZELLA: The guestion has been asked and answered,
? your Honox.
10 THE COURT: And you keep repeating that,
u MR. DENNY: I do.
1 THE COURT: And that®s objectionable.
18 MR, MANZELLA: Objection, your Honor.
L0 fol " ' . ' .
THE COURT: The objection is sustained.

16

17

18

19

20

21

s

25

[T
L
-

e

26

27 I RE
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01 5 - ®¢  BY MB..DENNY: Well, is the reagon you know it
. 2 | because somebody told you that that's the day there was a
3 raild on the ranch, the Spahn Ranch?
- MR, MANZELLA: The question has been asked and
s, 5 answered, your Honor, why she knows it.
6 MR. DENNY: I think that's proper cross-examination,
7 your Honor. |
8 THE COURT: You may answer that,
9 | THE WITNESS: Nobody tolﬁ me that that was the day,
10 but it was the day that gsomething happened on the Spahmn's
1 Ranch.
12 Q BY MR. DENNY: How do you know that?
13 A I heard it on the radlo, the morning of August
4 the 16th.
.__ 15 Q How do you know it was August the l6th that you

16 heard something about a raid on Spahn's Ranch?
i A Because I moved cut of the Wilcox Hotel August
18 the 17th.

19 - How do you know it was August the 17th?

2 It was on a Sunday, August fhe 17th.

% Are you gure it was on a Sunday?

22 Yes, Lt was.

2 All right. So that's how you know; right?

> & & p» O

24

3‘

Yes.

Q Okay. Are you sure it wasn't !the next week,

® Sunday of. the next week that you ==

* A No, it was August the 17th.

o Q How do you know that?
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Y

‘4, MR, MANZELLA: Objection. That's «-

—_—

i
bt

i | [-THE COURT:  You needn't answer that.
S MR.‘. MNZEI.IA. a -[-.beéri asked and answered.

I‘iiff;_'.QCHJRTj: "That has been asked and answered.

Q | BY MR.‘ DENNY: A1l right. "The other day, you
sald you would ‘never do: .;anything to hurt me, but now you have
walked out, and I have only pain left.”

You walked out on him, didn't you?

A No, I didn't walk out on him.

Q "My body is alive, but I am dead. Please come

home."
You never returned to him, did you?

A I never saw him any more since August the 16th,
1969,

Q You never tried to find him, did you?

A I called August the 27th and tried to find him.

Q All right, ma'am. Now, you were -- do you want
a mqment?'

(Pause in the proceedings.)

Q BY MR. DENNY: Do you want to go on, or d you
want a moment more? | |

THE COURT: Go ahead.

MR. DENNY: Well, your Homor, I think the record
ghould reflect that she's apparently weeping, or teaxrful,

THE COURT: You may proceed.

Q BY MR. DENNY: Ma'am, in answer to a question
pertaining to Exhibit 48, your marriage certificate, Mr.
Manzella asked you if Magdalene Velma Fuery was your maiden
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10-3 1 name -- or, he stated it was ypur malden name.
[ ] 2 Now, that's not your maiden name, ig it?
3 _ Isn'"t that your prior married name?
. A . No, I'm not prior married.
. 5 . é Well, what is your maiden name?
6 A My maiden name is Stokes.
ta - ] . And where did you get the name Magdalene Velma
8 Fu;e‘i;‘y?v | | C
5 A -, Just like I have more than one name.
10 Q- | ‘What othérs?
n ] :  MR. MANZELLA: . Objection. It doeen't =
12 THE WLIINESS: I don't -«
18 MR. MANZELLA: -~ appear to be relevant, your Honor.
| | THE COURT: Sustained.
._ 15 Q BY MR, DENNY: Well, just so we do get this
16 squared away, is Magdalene Vélma Fuery a prior mariied name?
17 A No.
B | Q Well, is it the name of a person with whom you

1 | agsoclated for a period of time?

20 MR. MANZELLA: Objection. It doesn't appear to be
2 relevant.
22 MR. DENNY: It is relevant, and I will connect it up,
2 your Honor, I guarantee the Court.
0 24 THE COURT: All right. Let's approach the bench. I
25 can't gsee the relevance.
2% MR, DENNY: Well, I'll withdraw the question for the
., # moment. The Court will very shortly.
28 Q | Did you tell Shorty, at about the time that you
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split up with him, that you loved him, but had to return to
your former boy friend, because he had threatened to kill
Shorty?
No.
Q Let me rephrase it.

Did you tell Shorty, about the time you split
up, that you loved him but you had to return to your former
hugband, because he had threatened to kill Shorty?

A No.
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1pa—l 1 Q All right. Det's go back just 2 moment.
. 2 You split up with Shorty August 1l6th or 17th;
3 ig that right?
4 a Yes.
vy § Q You moved to the 3000 ~~ you said the thirty
6 hundred -- the 3000 block of LaBrea with some friends, or
. 7 second, third or fourth cousins, April White and Jacgueline
8 Jackson, is that right?.
9 A Yes.
10 Q And there were no men there. And you continued
11§  to live there until sometime in January; is that correct?
12 A Yes.
18 Q And you specifically remember, during that period
_ ) ¥ | of time, and specifically August 27th, 1969, calling the Spahn
..a, 15 Ranch for Shorty, —=
16 A Yes.
r Q -~ is that right? Three times?
18 a Three times I called.
1 Q Are you sure it wasn®t just two times?_‘
20 A Three.
2 Q Or .not any times?
22 A I called threée times.
% ''Q From where did you make those calls?
2 2 o ' A From a phbne booth.
e % o Q No way to- trace those calls.
" ! 2 ! A -+ I made them from a phone booth. _
. o | b ‘Ail right;:;' Now, you were getting along financially
‘ % all ‘r;i_ght then,  without Shorty; is that right?
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10a-2 L MR. MANZELLA: Objection. That doesn*t appear to be

. 2 relevant,

3 THE COURT: Sustained.
4 Q BY MR. DENNY: Well, isn®t it a fact, ma*am, that
e 5 on or apout August 16th, 17th, 1967, you returned to your

6 former boyfriend, Allan Fuery?

k"‘

7 A No.

8 Q And you returned £0 him because he threatened

? to kill Shorty Shea?

o A No.

1 MR. MANZELLA: Objection. That doesn*t appear to be

12 relevant.

13 THE COURT: The oObjection ig overruled. ‘'The answer may

1 remain in the record.

.: 5 MR, MANZELLA: The People would ask that the answer be

1 stricken, your Honor, in that ==

o THE COURT: Your objection was a little late.

® The Couxrt will allow it to remain.
1 . Q BY MR, DENNY: 1Is it a fact that you returned to
20 Allan Fuery just because you wanted to «-

2 MR. MANZELLA: Objection «-

= Q BY MR. DENNY: -- at about that time?.
MR. MANZELLA: Objection. The question has been asked

24
s and answered: It doesn®t appear to be relevant.

25 .
THE COURT: Sustained.

2 : .
g BY MR. DENNY: Ma'am, you were arrestéed on August

27

I 28

22nd,.19§9, six days after -- Or seven days after you split up

with Shority Shea; is that correct?
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! PR

MR, MANZELLA: Objection. That doesn‘t appear to be

1 t .
i

relevént. A
MR. DENNY: Thig is pursuant to our discussion at the
bench earlier this morning.
MR. MANZELLA: And I'm making the objection pursuant to
the same discussion. It doesn't appear to be relevant,
THE COQURT: Overruled. I'll permit the answer.
You may @nswer.
THE WITNESS: Would you repeat the guestion, please?
Q BY MR. DENNY: You were arrested on August 22nd,
1969, at the International Hotel; is that correct?
y:) Yes.
(Pause in the proceedings while Mr. Denny exhibited
a document to Mr. Kay, which document Mxr. Kay perused.)
MR, DENNY: May I approach the witness, your Honor?
THE COURT: Yes,youn may.
Q BY MR, DENNY: I'll show you a cqpé of a Los
Angeles Police Department ~=
MR. MANZBELLA: Your Honor, excuse me. £ Object, unless
Mr. Denny isg prepared to lay a foundation for the report.

I object to its identification. There's no reason

- to identify the report at this time. It's not admissible.

THE COURT: Objection sustained.

Q BY MR. DENNY: All vight, ma'am. On August 22nd,
1969, did you tell the arresting officer that your home address
was 2244 Bouth Western Avenue, LOs Angeles?

A I don't remember,Ano. It was on my license,

probably.

;o CieloDrive.cOmMARCHIVES
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!

1 i -9 Did you tell him that you lived on the 3000 block
. L2 of LaBrea, or did you tell him that you lived at 2244 South

::We’sltern ‘Avengea',".Los "Angeiés? '

L
*i"bt - ey

4 A T -~ I didn’t tell him anything. My identification
o 5 | was at 3244. I used to live there, and it was on my
6 identification.

10b fol 7 e I ‘told’ the officer nothing.

10
1
12
13
14
® .
16
17
18
19
20
21

22

26
27

28
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Q Did you tell him your true name?
A No.
Q. Six days separated from Donald Shorty Jerome Shea,

.;nh‘ﬁhét name did you give him?

A Magdalene Fuery.
Q- s+, Magdalene Velma Fuery?

" A - Yes. ol

_Q.}wC{M£§ﬂ #aqdalene Velma Fuery?
A Ne.

. Q . iAxe you sure of that?

A I didn*t give him mo "Mrs.," nothing. I gave him
my identification, when he asked me For it.
0 And did your identification, what he asked you for,

show "Mrs. —--"

A I don't —-
Q ~= "Magdaléne Velma Fuery"?
A It ==

. MR. MANZELLA: bbjection. That doesn’t appear to be

relevant.

THE WITNESS: It should have.

Q BY MR. DENNY: I beg your pardon?.

A " It should have. It should have shown Magdalene
Velma Fuery, but not "Mrs."

Q Did you indicate your occupation, "Topless danggr"?

MR. MANZELLA: Objection. That doesn*t appear to be
relevant.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: Did you indicate, in case of emergenqy
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"Notify Allan Fuery, above address"?
MR. MANZELLA: Objection. That doesn®*t appear to be
relevant.
MR. DENNY: Your Honoxr, I submit it*s extremely relevant.
THE COURT: Overruled. '
Q BY MR. DENNY: Did you do so, ma*am, on August
22nd, 1968, at the time Of your arrest? Did you indicate,
In gagse of emergency, notify Allan Fuery, at ==" A-l-l-a-n,

F-umg-f=y -= "above address, no phone number"?

S A Probably so.
Q Probably go. ‘fbu did, didn't you?
T N Yes.-
. Q ) He didn't get-éhat off a license, did he?
‘A iNe.
e And when you appeared in court on August 25th,

1969, in the van.Nuya Municipal Court, did you give as your
true n ame Magdalene Velma Fuexry? |

A Yes.

Q And on November 5th, 1969, at approximately 2:15
in the morning, you werxe also axrested again at the Internatioj
Hotel? _

MR. MANZELLA: Objection, your Honor. That doesn’t
appear to be relevant. ‘

MR. DENNY: The same ~-

THE COURT: Overruled. You may answex.

THE WITNESS: I don't remember.

Q BY MR. DENNY: Well, would it réefresh your

recollection to show you the police report?

\al
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A No.

Q Would it refresh your recollection to show the
docket sheet from the court?

A I don't remembef.

Q Well, would it refresh your recollection?

THE COURT: How could she know chat? How could anyone
know'whgt will refresh his or her recollection?

MR. DENNY: May I approach the witness, your Honor?

THE COURT: Yes, you may.

Q BY MR. DENNY: I*ll show you a docket sheet,
Munie%pal Court of Los Angeleg --

§MRi‘MANZELLA: Your Honor, excuse me, I object to the

identification of it by Mr. Denny.

THE COURT:r All right. Sustained.

A *'ﬁY,MR.;bENﬁYt,fLet me shQw you an unnamed document.
¥ - o ! RS i

Would ydu iooﬁ at Eh;t{ éé‘am?
"ﬂ‘.{ Do y@u éee the document? You don't appear to be

looking at it. ‘

g ﬁHE.céﬁﬁfﬁ ;Ybufkéy look at it, Mre. Shea.

MR. MANZELLA: She is looking at it, your Honor.

THE COURT: What is your next question?
[]

Q -BY MR. DENNY: Have you read the first Part of
, that?
A I don‘t have to read it, sir.
Q You do remember it, don't you?
A .o éee-it*
Q Well, you remember what it stood for; you remember

what this stands for, don‘t you?
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A Do you mind, please? I see it.

Q Well, does it refresh your recollection as to
your arrest on November S5th, 1969, at the International
Hotel, at approximately 2:15 in the morning?

MR. MANZELLA: Objection. The guestion is vague and
ambiguous. .

MR. DENNY: I don't think there's anything ambiguous
about that.

THE COURT: Overruled. You may answer.
Does it refresh your recollection?

THE WITNESS: Yes.
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Fuery? Is that the name you gave them that time?

19 |

- Q . BY MR, DENNY: And you were arrested at that
time and date; 1g that correct? And at that location?

THE COURT: She’s answered: "Yes."

MR, DENNY: I didn't hear that, your Honor.

THE COURT: You may regpond to that quegtion.

THE WITNESS:' Yes.

@ ~  BY MR. DENNY: All right. At that time, did you
give your address as 2244 South Western Avenue, Los Angeles,
Calif,?

A You have it there, don't you, sir?

Q - Yes, I do!

THE COURT:; Mrs. Shea, just respond yes or no.

THE WIINESS: I gave my identification.

Q BY MR. DENNY: The same identification you'd
given before?

A Yes.
U] So that it showed Mrs. Magdalene Velva, V-e-l-v-a,

I gave -them my identification.

What ideritification?

The jdentification that you have there.

L aori'i: have what identification it was, ma 'am.

s . » O >

~ :You ,sai.d you gave them a driver's licenge on
August 22nd that said "Magdalene Velma, V~e-l~-m-a, Fuery."
Did you give them something that said “Magdalene
Zelda Fuery" this time? Mxs.?
A I gave them my identification, -~
Q Well; what wag --
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10c~2 | A ~= g driver's license.
. \ Q A driver's license. All right.
And did you tell them that your occupation at
that time was packing?
MR. MANZELLA: Objection., It doesn’t appear to be

6 relevant. .
: 7 THE COURI: Sustained.
8 MR, DENNY: Well, your Honor, this goes to her
9 recollection.
10 THE COURT: The objection is sustained.
u | Q BY MR. DENNY: And did you tell them, "In case
12 of emergency, notify Alan Fuery, husband, same address'?
13 A 1 don't remember.
1 Q Well, would it refresh your recollection to see |
Q 15 this report?
) 16 | A 1 do not wish to see it, please.
17 Q Well, is that because you don't want to be
18 | veminded of that? ‘
19 A Am I on trial?
20 ‘Q, Yes, ma 'am.
2 | : ﬁ{A For what?
22 L MR. KAY: Objectlion to Mr. Demny's comments, your

2% Honor.

. o S e THE COURT: - Yes,
55 | "' MR, KAY: And mové that his remarks be stricken.
11’ f1s. = . . THE, GGJRT:A‘»- Yes, Mr. Denny's vemarks are stricken.

}
27 !

| 28

CieloDrive.cOmARCHIVES



4126

i

!‘Ai .

11-1 " mE w:mss. I hive no hugband.
- 9 "—Q,,, BY MR, DENNY: But you did put down, when they
s | asked you == you stated to them, "In case of emergency,
4 notify Alan: Fuéryf husband, game address,” isn't that correct?.
. 5 A T don't remember, but I have no husband.
6 Q Whether you have a husgband or not, or whether

7 you have two, did you put "Alan Fuery, hugbind"? Did you
8 glve him that information?

9 A L put "Alan Fuery, brother.”
10 | Q No, that was in June. Or May. May 12, 1971.
1 Do you remember doing that, “Alan Fuery, brother,
12 phone number 737-5840," do you remember that? Is that right? |
1B | When you were again arrested at the International
1  Hotel at 2:10 in the morning; do you remember that?
.* 15 MR. MANZELLA:'_ Objection, it is not relevant.
| 16 THE COURT: Overruled, you may answex.

17 Q BY MR. DENNY: You do remember ‘i.t on that
8 | particular arrest, May 12, 1971, giving the name "Alan
1 Fuery, brother,"” ig the persgon to be notified in the case

20 of emergency: is that right?

2 THE COURT: You may answer yes or no.

2 A Yes. :

% Q BY MB. DENNY: Going back to this November 5th,
- 2% | 1969, arrest.

% You also indicated you were one and a half

* 2 months pregnant, --
. 2 | MR. MANZELLA: Objection.
2 @ BY MR, DENNY: ~-- is that right?
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11-2 MR. MANZELLA: Objection, it doesn't appear to be
o \ 're-]:gvfn_t .
THE COURT: Sustained.
MR. DENNY: It is certainly relevant.
. THE CQURT; Sustained.
1’va ﬁﬁNNY: Your Hoﬁor, may I be heard on that?
" THE COURT; 'The objection is sustained.

3". ;.

8 | Q BY MR. DENNY: And on thig May 12th arrest,
0 1971,' at; the Infe;:::;aéional Hotel, what address did you give?
o . MR. MANZEIIA: Objection, it doesn't appear to be
1n relevant.
12 THE COURT: Overruled. You may answer.
13 A T don't remember.
14 : Q Waa it 1833 South Hauser, Los Angeles?

.° 15 A Yes, that's where my brother live.

| 16 Q Your brother, Alan Fuery?

17 A Yes. And I have another brother, Paul Fuery, ,
6 | living at the ssme address. |
19 Q Well, when you gave the addresses in August

20 and November of 1969, were you living with them at that time
21 or were you living with Miss White and Jackie =< what's hex
22 name?

Migs White and Miga Jackson.

Well, who were you living with, then?

Migs White and Miss Jackson.

Where?

On La Brea, in Apartment 201.

I see. But you didn't tell the police to

23
: 24
&
25
b 26

27

o .

O > & P> O >
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11-3 notify them in case of emergency, is that right?
. MR, MANZELIA: Objection, not relevant.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: Now, ma'am, you said that you
spoke with the Los Angeles Police Department, migsing pexgons
bureau’ in November of 1969; is that correct?

3 . A Yeg. It was the last of November.
P " Q This was just about the time that your prelimi-
?_‘. | 'nary ‘hearing was set on the ch&rge on which you wexe arrested

T n | em November 5th, 19697 (

1 MANZELIA: Objection, it is not relevant.
2 | ’I'HE CQJRT‘ Snstained.
13 _ MR DENNY Your Honor, I would like to approach the

» 1 bench and argzie ‘on this}matter.

.ﬁ S THE COURT: You may.

16 | Ladies and gentlemen, I'll give you & recess

17 now. You've only been sitting there about 40 minutes, but

g | I must handle another matter during the recess.
19 You are admonished that you are not to converse
20 amongst yourselves, nor with anyone else, nor permit anyone
21 to converse with you on any subject connected with the matter,
22 ,‘ nor are you to form or express any opinion on it until it is
23 finally submitted to you. About ten minutes.

o 24 You may approach the bench.
% MR. KAY: Niki, you can take a break.

" 26 THE CQURT: Yes, ten minutes. Come back in ten
27 | minutes.

. 28 (Wheieupon, the following proceedings were
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11-4 1 had at the betich among Court and counsel, outside
. 9 the hearing of the jury:)
8 MR. DENNY: Your Honor, I stated in my opening statement

4 to the jury what I intended to prove. And I do intend to
. 8 prove just exactly what I said I intended to prove, namely:

6 That there has been an extraordindry, almost Iinconceivable

7 willingness on the part of the prosecuting authorities in

8 this County to grant every kind of leniency possible to get
9 testimony to prosecute Charles Manson and those agsociated

10 with him on this particular case.

n | T intend to show by the evidence that I've

12 got here that Mrs. Shea, also known as Fuery, also known as
B | Lomas, also known as Stokes, was arrested on November 5th,

¢ 4| \ 1969 on the charge of bu;rglary at the International Hotel.
. 15 Her first appearance in court was on November
16 6th, in D:Lvision 64, at which time she Indicated that her
17 true n&me wds as indicated, Magdalene Velma Fuery. _
18 .. - 4nd bail at that time was set at $2,500 by the
19 District Attomey g Office on the Complaint.

20 And the preliminary hearing was set over to

21 November 17, 1969, in the ordinary course that it would

2 | npaturally take.

23 , That on November 17, 1969, for some strange

2 reason, the People moved to continue the cage and bail was

25 dropped to $500, plus penalty assessment, a total of $625, at
i 26 which time she made bail. Thereafter, the cage vas
. 2 continued to December 1, 1969, and at that time the cage was

. 8 dia&n@.ssed for 1ack of prosecution.

1la fls.
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lla-1 1 MR. KAY: You don't contend that we made a deal with her,
"" 2 do you?
3 MR. DENNY: I certainly do.
4 MR. KAY: Oh, that's preposterous.
s 5 MR. DENNY: I certainly do.
6 MR. KAY: I would like to see your proof. You make a

1 lot of accusations, but I want to see your proof.
8 MR. DENNY: I have subpoenaed the District Attorney‘*s

g recoxds and the subpoena should have been served by now.

10 MR, KAY: Okay.
1n MR. DENNY: To bring them in on this particular case.
12 But I think I am perfectly within my rights in

13 | attempting to show exactly what I have indicated I would show,

14 and I think there's strong enough prima facie showing to

.. 15 get this evidence before this jury.

16 2And if the People want. to refute it and make me

17 | look silly, théy can dp so, if they can do so.

18 But I submit, your Honor, that what happened in

19 this cage: is very simple.

S ow -

2 In November, she was arrested. L.A.P.D. finally

2 found that thls was the Niki Shea that they were looking fox.

22 The reports in the Sheriff's Homzcxde Manual

» indicate that up to November 4, 1969, they were still attempt-

& 2 ing to locate the wife of Shorty Shea. They only had bare

% ‘information at that time ag to who she was, as to what her name

26
was.

They did have information that she was a topless

% dander and had danced in some bars, and that*s all they had.
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When she was arrested on November 5th, finally,
the information was put together and L.A.P.D. got a hold of
it.

The Sherifffs Office also got a hold of her and
talked with her and at that time she would not file a miﬁsing
pexson's complaint.

. Thereafter, she was imposed upon to do so, with the
promise of dropping this particular burglary charge against
her, which was dropped.

She then came in. The car had been found by that
time. Whiteley had been to Eau Claire to talk with Mary
Brunner and had heard about where the car was parked on
December 4.

Oon December 9, he returned here and found the car,

On December 1l2th, they called her in, asked her to
look at the things in the Sheriff's Office and at that time
caused her to sign a missing persons complaintl

And since that time ~-

THE COURT: Ybuxbelieve -= you will he able to .
establish that the case in Division 64 was dropped as a result
of her agreeing to cooperate with the authorities in filing the
missiné persons report?

o ';Mﬁ..DENNY: Your Honor —=—
MR. KAY: He hasn't shown that by his offer of proof.

f_’MR§ DENNY 3 &bur.ano;, I'm not totally sure I can show

1 B

. - -

¢
»

‘that by anybody admitting its But I certainly intend to show i

by circumstantial evidence. And since this whole case is based

on circumstantial evidence, I certainly think it is permissible

vy o At
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for the defendant to show, particularly tﬁe fact I can show
without any doubt, whatsoever, as Ihave probably shown to the
Court®s and the jury®s satisfaction, that the same type of
immunity from prosecution was given to Mark Arneson and the
charge dropped against him, and the same type of immunity was
given:to Ella Jo Bailey and the charge was dropped against
her. Not total immunity, but an agreement to plead to a
misdemeanor, receiving stolen property, out of a horrendous
number Of charges 0f receiving stolen property, burglary and
possession of dangerous drugs has been given to Alan Springer,
who will shortly testify, and-that-;»can prove.

MR, MANZELLA: And you can®t prove this?

MR. DENNY: I don't have it in black-and-white, no.

But you don*t have a dead body in black-and-white, either.

MR. KAY: What*s the difference.

MR. MANZELLA: The People will object t? it because it
is not relevant as to whethexr or not ghe's been arrested for.
burglary or charged with burglary. It is not relevant that
the case was diSmisséd unless there was a deal between the
District Attorney's Office and her.

MR. DEﬁﬁYz Well, it is 1ike a conspiracy, your Homor,

MR. MANZELLA: If it shows some bias, if the case was
dismissed on ~- because me in order to secure her testimony ~-
THE CQURT: Have you talked with the deputy?

MR, MANZELLA: -- show possibly bias.'

R

5 A’ MR. DENNY: 1 have been trying to get in touch with him.

He is. no longer a deputy. And I have been trying to get in

~ téuch with him all ddy. -~
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1

_ 1 THE COURT: He's what, in private practicenow?
. z . MR, DEN}E";Ya He‘;s‘in private practice now. Aand I frankly
8 | think he will not remember it. I talked with the P. D. that
4 handled it and he doesn't remember it at all. }
. s MR. KAY: X think until Mr. Denny has more of a founda-
' tion, it just doesn‘t appear to be ad@issible.
MR. DENNY: I find it extraordinary when the People
rely totally, wholly and completely on circumstantial
evidence to prove their case, to prove a conspiracy, to prove

10 something where you may not be able to prove an agreement, that

" the defendant cannot do exactly the same thing. And that's

1ibk fol exactly what I am attempting to prove here.
13

«

14
. ) 15
16
17
18
19
20
a1
22
2
24
25
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27

28
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11b-1 1 MR. MANZELIA: Well, the Court --

. 2 THE COURT: Well, it is not an wmnusual thing that bail,
8 in the first instance, will be set In & burglary, particularly,.
s | 4if it is a situation where == | |
5 MR. DENNY: Well, your Honox, I don't =--
6 | THE COURT: -~ where the police and the D.A, don't know |
7 the extent of the burglary and don 't know t¢o much about it
8 | &t the time, that ball will be set at a high sum and be
9 dropped.
10 And it is not unusual to have a burglary, a
u | felony pr,oaec{itibn to be dropped.
12 MR, MANZELLA: Especially in view of the facts of this
13 case, your Honor, it is understandable that the case might
_ ) 14 be dropped for reasons totally uncomnected with the prosecu-
.; 15 | tion of this case.
16 THE COURT: What, the burglary you're talking about?
1 MR, MANZELIA: Right, right. |
18 , MR. KAY: It was a flimsy case.
v THE COURT: When you say "this case," you have
20 something in mind?
2 MR. DENNY: He's got the police report.
2 MR, MANZELTA: I'm talking about the burglary that

23

Mz, Denny 1is referring to.
THE CHURT: Let me see what you are referring to.

MR. DENNY: Well, my copy 1g better than that,
26 .

24

25

W

(Whereupon, Mr. Denny handed the Court his

# R copy of the report.)

MR. DENNY: Well, your Honox, the Court is going to
T ; 1.- . )

28 1|

H]

H .
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11b-2 "y | xead this and? attempt to gecond guess the reason for why the
(] a 9 cbarges may have been dropped.

3 . All I say is, the People can do the same thing

s I’ do:tng now with their case. 1f they want to just shoot

5 me out from under the Water or vut of the water by showing

6 there was no such agreement, there was no such deal, that's

7 Fine. But I think I've certainly got a right to show

8 circumstantially that there was, because of the sequence of

9 events that occurred here and because of the way it happened,
o | that it is 8 reasonsble Inference to be drawn therefrom.

1 THE COURT: What ig, the deal?
2 MR, DENNY: The inference =~=-
13 THE COURT: == the inference --
u | MR. DENNY: ~=- that the deal is they drop this
._“ 15 burglary charge in exchange for her testimony. And she has
16 testified to things which I do not believe oeccurred.
17 She has testified to the fact, for ingtance, of

18 |  trying to contact Shorty on November 27, 1969, which just
19 hdappens to be the date --

0 ' MR. KAY: She didn't say she tried to contact Shorty
2 on November 27th.

L MR. DENNY: On August 27th.

B MR. KAY: On August 27th.

2 MR, DENNY: I'm sorry, August 27, 1969, which just

% happens to be the date that the People have picked for
® 2 Shorty's death.

‘12 £1g¥ MR, KAY: No, that's --
28
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12-1 1 THE COURT: I can't see what difference that would
‘ » | make.
3 '+ VWhat difference does that make?
4 e MR. DENNY: Well, at the time that the testimony was
s | adut tted -
6 | P THE COURT: Wi';at ig the significance?
: 7 ) MR DENNY: ;A‘tl t‘:he ;'t:ime that the testimony was admitted

8 before: i:ile'ciaﬁd Jury --
s | ']HE CCI?RT:I What particular significance does the date
o | have? Sél;iat"s‘ what T mean. ‘
1] | MR, DENNY: Because, supposedly by the phone call on
12 the 29th, he's not there. And on the next phone call,
13 supposedly she's told -- and this occurred in the Grand Jury;
H 4 | it's hearsay and was not admitted here, but before the Grand
._ 15 Jury she was permitted to say that a female voice got on the
16 phone and said, "No, he has gone to San Francilsco."
v Which, of course, ties in with some of the other
18 evidence that they have pregented In these two cages, against
19 | Manson and Grogan.
2 MR, KAY: She was also permitted to testify to that in
21 the Grogan trial, against Grogan.
22 MR. DENNY: That's right. Well, whether she was or
» not, the tie-in with that is supposedly testimony by -- was
e 2 | it Watkins? I think that's one; and -~ and I can't remember--

2 MR. KAY: Sharon Babcock.
i 26 MR. DENNY: Sharon Babeock, that he went to San
.- 2z Francisco.
’ 28

MR. MANZELLA: And Johnny Swartz.
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12-2 1 MR. DENNY: Johnny Swartz.

® y MR. MANZELLA: They 're all people who --
3 MR, DENNY: Yes. So, it all ties into the package --
4 some of which I don't believe, in view of her statement -=

5 her written statement to Deputy Winter -- which, strangely

& enough, although an extremely full report, leaves out a good
7 deal of some of these more vital things, like when she last
8 heard from him, and whether she got a letter from him, and
9 | evidence of that kiad.

"o | o THE COURT: Well, you 've gimply shown me now that she
1 has been arrested for burglary. You will be able to estab-
12 1lish that the bail was reduced, and the matter was ldter
13 dismiss'eé, you say. But -=

| 1 MR, DENNY- And I can also show, your Homor, that she
., 15 did talk to the Sheriffs at a time before December 12th, ~~
16 THE COURT: Before the matter was dismissed?
14 MR. DENNY: == 1969 -- no =-- well, I'm not sure
18 whether it wag before the matter was dismissed.
19 But she talked to them before December 12th,
20 1969, the date on which the missing persons report was made.
21 | And at that time, she did not file a miséing
2 persons report. It was only later, when she was sommehow

# | imposed upon to do so, that she filed the missing persons
24

. report.
2 MR, RAY: 1 think Mr. Demny's on & hopeless fishing
# % | expedition, that he really doesn't have anything to back up
2 | hig -- |
2 THE COURT: Well, it appear to me as though the two are
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prgjudici‘al effect of this information is outwelghed by its

not connected, and I don't think that it's -~
MR. DENNY: Well, your Honor, you're making a fact
determination at this point, and taking that away from the
Jury.
MR. MANZELIA: That's true. Under Section 352, the
Court has a right to determine whether or not the prejudice
to the People is outweighed by any probative value that the
information might have.
And the Court is entitled to weigh your offer
of proof in making that determination.
And our objection is based on the grounds that--
'I.HE COURT: I would have no objection to <= go ahead.
« MANZELIA: (Continuing) ~~ on the grounds that the

probative value, bec&use you cannot show -~ and to our
knowladge, there wis no: connection between the dismigsal of
that burglary and the District Attorney's office in this
case. L‘_; R

THE GCUR'I‘._ I think it would tend to digparage the
witness in the eyes of the Jury.

MR. DENNY: Well, your Honor, I don't intend to bring
in the fact that it was an arrest for a burglary.

MR. KAY: You already have.

MR. DENNY: No.

MR. KAY: You already have.

MR. DENKY: You gearch the record, and I have not
mentioned what she was arrested for on any of these, And 1
did that in a.ccoréance with my agreement with the Court
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here, not to say what the arrests were for,

MR. KAY: Huh-uh,
MR. DENNY: I have simply said, "She was arrested on
such and such a date at such and such a time at the Inter=
national Hotel," period; and I have not mentioned the charge.
MR, KAY: And that she ghowed up for preliminary
hearing. ‘
MR. DENNY: Preliminary hearing, yes. But they don't

know what charge.
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l2a-1 1 |4 . THE cOURT- Now, if you wisgh, I'll put this matter over

. 2 | until Monday's and in the’ meant::.me, you can contact the --
3 MR. "DENNY: Well, your Honor --
4 THE ‘cbﬁﬁTf -~ District Attorney. There should be
', 5 SQmME = u,-"' '
6 MR, DENNY: .Your Honor, I have a subpoena out to return -
' 7 THE COURT: There should have been some contact with

8 somebody in the District Attorney's Office that would turn up,

9 80 that you could determine whether or not there is any
10 connection --
i MR. DENNY: Well, I have a subpoena for those records,

12 which is ::etti-rna}ple on Monday at 1:30.

13 THE COURT: Well, I should think the District Attorney‘s

14 Office would be able to move more guickly than that to get some
._t 15 contact with this man who was the Deputy District Attorney.

L MR. DENNY; Well, your Honor, I have subpoenaed the full |

7.1 file. I have subpoenaed the file, including the Complaint,

18 any memoranda concerning —-
19 | THE COURT: Fyrom what ——
20 - MR, DENNY: -~ deal that was made; anything -~ an alibi
& sheet, showing why --
2 THE COURT: Why there would be a dismissal?
2 MR. DENNY: Why there was a dismissal in the case.
® % THE CQURT: Yes.
2 MR. DEIQN?E: These are records that are all kept in the

% normal course of business in the D, A.°s Office, I know from

# personal experience. 2And I --

%8 ' THE COURT: Well, the Court likewise knows that.
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12a-2 ! ER. MANZELLA: Of course, on Mr. Denny®s copy of the
.' 2 docket sheet, the reason thaf =-=-
N THE COURT: Well, I haven't read this.
s s,  MR. MANZELLA: The docket sheet says that the case was
e 5 dlsmissed because. the People were unable to proceed.
6 = N?w{ as we all know, that means the People don't

~o

7 | have their Witnéséeé, and the case may have been dismissed for
. 8 the reason Whlch 15 stated on the docket sheet, which is that

? | the People are unable to proceed.
10 MR, KAY: I think the Court's familiar that when the

| people ==

12 THE COURT: Let®s see. I'm hoi&ing a docket sheet Of —-
13 MR. KAY: Your Honor?
’ ¥ THE GQURT: =~ Case No. A-164985, -~
., ® MR. KAY: I think the Court®s experience --
16 THE COURT: -~ Municipal Court —--
w MR. KAY: ~= in prior experiences has beén -
® THE COURT: And it states —- (pause)

1 MR. DENNY: Let him f£inish identifying it.

2 (Further pause in the proceedings.)

2 MR. DENNY: It shows the first appearance was on

2 | November 6th, at about 3:30 or 3:40 P, M. before, I think,

2 o .
s Judge Freund, if I'm not mistaken.

24 .
o THE COURT: Leo Freund, out in West Los Angeles.

25
MR. DENNY: Division 64; that the preliminary hearing was

X

26
set for November 17; that bail was set at $2500, plus penalty

27
. assessment.

\ .
& THE COURT: On December lst, 1969 --
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.{Audrey Bzratty, E-z-r<a-t-t-y, Deputy Public Defender.

disnmissal to the court. ..

MR. DENNY: Yeah. There was the appearance on November
17th, earlier, at which time, on motion of the People, there was
a continuance.

THE COURT: -~ the People were represented by A. R.

-chryﬁtuﬁlﬁ—h-r-y-s-t—u; and the defendant was represented by

It simply shows the Pedple were unable tO proceed;
that*s true. s !

MR. KAY: I think your Honor is probably familiar, from
i fort (’g‘.
procedures, I kiow that I*ve used with your Honor, that whenever
we are going to dismiss.a case, for any particular reason, that-

%

we have to get bermissidn, and then we submit a cdpy of that

I know that I have done that with your Honor, myself,

when I worked in your court on a regular basis.

THE COURT: I haven®t looked at this arrest report. Let me

look at it now.
(Pause in-th; proceedings.)

THE COURT: Let‘é see.

MR. DENNY: I can sum it wp, your Honor, that the --

THE COURT: Go ahead.

MR. DENNY: -~ that the victim discovered that his hotel
room had been ransacked -=

THE COURT: At the Internakional Hotel?

MR. DENNY: At the International Hotel.

THE COURT: Um=hmmm.

MR, MANZELLA: After an act of prostitution?

MR. DENNY: No, no. He returned to the hotel room. He

)
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came downstalirs and discovered that Miss -- Mrs. Fuery —

Mrs. Shea, whatever -- had been apprehended by the house

detective, who had seen her apparently exit from that area,

- and had stopped her before she left, and had found on her

keys to two different rooms, neither of which she was
registered at, one of the keys being the key, I believe, to

this gentleman‘s room.

A
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12b-1 Now, I will say in all candor --
. 2 THE COURT: That wouldn't even give probable cause for
3 an arrest.
4 But: go ahead.
5 MR, DENNY: Well -- |
6 | - THE COURT: Go ahead. What was your remark about it?
: 7 MR. DENNY: The occupant of the hotel room was a

8 gentleman, apparently from Florida; and like all hotel

9 | people, a transient.

10 And it's my feeling -- again, perhaps I am

1 looking for things that may not exist, but I think that they
12 | do -~ that the People purposefully put over the preliminary

13 hearing on this matter, which was originally set for November |
a 14 17th, and wag put over at their request, until a time when
.3 5 | this witness would be gone out of the state.
16 Because, accovding tomMrs. Shea's testimony,
4 it was right at about that time that she made her contact
18 with -- or, the IAPD made its contact with her concerning
19 Shorty Shea, and the matter was continued for their bemefit,
20 despite the fact that it would mean that the gentleman whose
21 | houpe -~ whose apartment had been ransacked, or whose hotel
2 | room had been ransacked would no longer be available to
2 testify
« B " MR. RAY: Do you kmow that for a fact?
Bl v MR. DENNY: No, I am -- I am using what they call
5w infareﬁces and deiductions from circumstantial evidence.
@ Apd Ek{len, of course, on December the lst, they

I 28

were not able to proceed, because they didn't have their

4
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12b~2 1 wit:;esé, who ‘by that. time had gone to Florida.
. 2 And I think it is perfectly comsistent with what
3 == what I submit did happen here, that she thereby gained
4 her dismissal -~ which is what they sought to do for.her at
. 5 that time.
5 MR, MANZELLA: The fact that he's in Florida would
7 | make it more congistent that it was continued the first time

L3

s | because he wasn't available.

9 MR. DENNY: Well, here again, 1f the People can show
10 that, fine.
1 MR. KAY: We don't have to show it. |
| MR, MANZELIA: That's the point. Under Section 352, it
13 | would be ridiculous to litigate that burglary and present --

= 4 MR. DENNY: I 'm not litigating -~

.f 5 | MR. KAY: Well, you told her that she was on trial.

1 Obviously =~
17 MR, DENNY: She is on trial for perjury. She sure as
18 heck is, and she sure as heck should be.
19 MR. KAY: Hah!
0 MR. DENNY: Well, when she says she was living at

21 La Brea for three months, and says it three or four different

2 | times, and says it in the Manson case, too, and then all of

2 | these records show she's living some place else ~--

2 MR. KAY: They don't show she ig. They show that's
25

kd

the address she gave.

THE COURT: You are still on the record, gentlemen,

# | and this is not pertinent to the discussion.

28

Well, I don't want to preclude you from
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12h-3 . 1: : "presentin,g this, Mr, Denny, in the event that you can establish
. . it. So 1 would‘ sugge,st thai: you continue your cross-examina-
| » | tlon, and we will -- 1 will order her back for Monday, to
4 determine whether o&? not you haw
5 ‘ -- MR, DENNY: Can we order her back for Monday afternoon, |
6 your Hoﬁor? Becaﬁse presumably the records will be in then.

L.

7 I've subpoenaed a bunch of records.

8 MR. KAY: Well, your Honor, can I «-

o | MR. DENNY: Because if any sort of a deal has been
10 worked out, then I think I have a right to show it.

u | MR. MANZELLA: GCan I suggest this foxr the benefit of

12 the witness? She has & job where she works in the afternoons
15 | and the evenings. If Mr. Denny shows the Court something that

14 | he gets on Monday afternoon which establishes something =-
.} 15 MR. DENNY: Could your Honor order her back Tuesday?
16 MR, MANZELLA: -- we'll represent that we will get

17 her back. So let's not have her come Monday and then f£ind that |
18 she doesn't have to be here, and she's lost another day's work.
19 THE COURT: All right. We will =~

20 MR, KAY: We'll get her back, {f you find something

21 | relevant. We'll get her back.

22 " But you know; let's just not have her lose a day
2 of work and be ordered back Monday, and then we find out --

2 | which I think we'll find out -- that there's no relevance.

% THE COURT: I don't know what srou'll find out. But
s % the Court thinks that the defendant has a right to show that -+
2 MR. MANZELLA: So do we. We have agreed right from the

% |  begimming that if any deals were made to secure the testimony
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1 of witnegses, that Mr. Denny had a right to discover those
. 2 and to bring thoge out.
3 i-ﬂ{.; bENNY: Well, can we order her back for Tuesday
4 mominé., y!cur Honor? And if i1t's not necessary, then
5 A ’ob{riously, I will stipulate'-that there's no need to bring herx

¢ | back. .

3 AR o ' ..

) 7 ‘ But can we have her ordered back for Tuesday?
8 MANZELIA'- ‘Your Honor, we '11 represent that we

o | will get her back when the Court wants her. But let's not
10 order her back, you know, when it would be unnecessary to do

1 80.
12 THE COURT: I'll order her back for Tuesday, then, at
13 your suggestion.
) 14 MR, DENNY: Thank you.
.5 15 THE COURT: And see what you have by that time.
16 MR. KAY: Isn't it good enough that we can xepresent

o that we'll get her back when the Court wants her? Because if

1 yoir order her back, and it's for mo reason, she will come here

19

and lose a day of work.
20 MR, DENNY: She doesn't have to. I will stipulate

2 that if she's ordered back for Tuesday, and we find it isn't

2 necesgary, then w-

(Proceedings had on an unrelated matter.)

13 £ls. (Mid-afternoon recess.)
25

23

27

28
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13~-1 1 THE COURTY You may proceed, Mr. Denny.

. 2 Q BY MR. DENNY: Other than in court proceedings,
8 matam, you refer to yourself as Mrs. Fuery or Miss Fuery?
4 A Yesg.
- 5 Q Miss Fuery?
6 A Yes.
: 7 Q Well, Migs Fuery, it is a fact, isn®t it, that you

8 took 0ff from the apartment that you and Shorty odcupied the
9 First few months of August, 1969, in order to return to your
10 boyfriend, Alan Fuery; isn't that right?
u ‘A . No.
2 | P9’  and it is a fact, isn't it, that he had indeed
13 “éhreatened to kill Shorty and that®s one of the reasons that
B igoa_#etﬁrned,,;gn't:that a’'fact?
.3 ' 5 | A Ne. t - A
1| - 44jA§qjisnft it also a fact, that one of the main
1 reasons, koo, that Shorty just wasn't giving yﬁu the good tides

8 | that. you thought hg would?

1 a No.
20 Q And he wasn®t making any money, isn't that true?
A A He was making money.
2 Q And he wasn®t making enough for you, isn't fthat
2| true?
" 2 . MR. MANZELLA: The guestion has been asked and answered.

% THE WITNESS: No.

1

% Q BY MR. DENNY: And isn®t it true that you determined

= that you could do betbker on your own with you and Alan Fuery

% than with yon and Shorty Shea?
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13-2 1 A No.

. 2 Q Isn*t it a fact that you did go to live with Alan
3 | Fuery on Western Avenue and not with some girls on LaBrea
4 | Avenue?

i 5 A No.

@ Q And isnft it a fact that you made no effort to

L3Td

contact Shorty Shea, whatsoever, in August, September or

October until you heard that he was missing, perhaps, in the

newspaper?
10 A That*s not true.
u Q Ten*t it a fapgt that you really didn'*t have any

1 particular worries about the whereabouts of Shorty Shea until

1 you read about it in the newspaper?

14

&'. - That's not true.
.! 15 ; Q Did you tell Deputy Winter on or about December 12th,
16 i96,'9'=
W . "She was not concerned as to his leaving until
B | ‘ ’-h.;i.s_name 'w.ﬁsjmeni:‘i.cned by the various news media?
19 A No. ., . |
% 2 ' You dfdn*t tell him that?
A CiA L o That X waan*t concerned about him?-
= Q That you were not concerned sbout his leaving, as
® to his leaving until his name was mentioned by the various news
& # media? |
- % A I had tried to contact him and had "falled."
; * Q You “felled."
. & Isn't it a fact you didn®t try to contact him at

28 ’
all until when the police tried to contact you in Decenber --
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MR. XKAY: Your Honor, I am going to object to Mr. Denny's
shouting at the witness. I think he could use a more civil
tone.

THE COURT: Yes, Mr,; Denny, you could modulate your voice
a little lower. _ |

MR. DENNY: I apologize both to the Court and to Mr. Kay

and to the witness.

Q Isn't it a fact, matam —-
A The police did not contact me.
Q Isn*t it a fact that you made no effort to do

anything to get in touch with your good husband Shorty Shea
until you were in the custody of the'police on November 5th,
or thereabouts, 19697 '

MR, MANZELLA: The guestion has been asked and answered.
She's testified ==

THE COURT: Overruled, you may answer.

THE WITNESS: No, that's not true. I did not try to

¥ ®

contacet the police -~ contact =--

g BY MR. DENNY: That‘s right.
A -= contact me in November -~ they did not contact
LI ] N . . - " T
j‘ﬂé. * rl

0 " You contacted them?
‘A . It was the lastof November,
Q ’ Did you contact them, ma‘am, or did they contact

§
1
-

A Yes, I went down to 150 Los Angeles Street and

filled out a miseing persons report.

' THE ‘GOURT: Gentlemen, will you approach the bench?
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13-4 1 {Whereupon, the following proceedings were had
. 2 at the bench among Court and counsel, outside the hearing of
3 the jury:)
s | THE COURT: I'm going to permit Mr. Dehny to ask about
“y 5 whether there was any agreement. I think he has a ri-ghlt to
6 ask whether there was any agreement as a result of her arrest.
¢ 7 MR. KAY: Well -
_ 8 MR, MANZELLA: Your Honor, I have no objection to him
9 asking it, out of the présence of the jury, just the wiy we
10 do if no one knew whether a witness had been convicted of a
11 + felony and there was some evidence that a witness might have .
12 been, having it out of the presence' of the jury. I believe
13 that’s the way it was done in the Tate-LaBianca case and -=-
i Mo THE COURT: Well —-
.e 15 MR. MANZELLA: -- and since we cannot represent to
16 Mr. Denny anything about that except to our knowledge no deal
17 have been made, we have no objection to hii inguiring of this
& witness, out of the presence of the jury, as to whether or not‘
19 ghe had any cases dismissed by the prosecution in exchange
20 for her testifying in this case. We have no objection to
A t:ha‘t:: as long as it is outside of the presence of the jury.
2z |1 MR. DENNY: The trouble with that is, I wouldn't
-8 | | believe her. I wouldn®t believe anything she said in a
e ‘.\_.-hia;arifx.g-‘ of that kim":_l:.ﬁ
% T ;«iR. WZELLA: Weil, if he suspects the answer to be
" % no, }ig:-v.‘voq'ljdn'g he proper to go into all of these details
. 2 anyw'ay‘: I
' = e \THE . SOURTZ - :g’in‘;gcizing to permit him to inguire.
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13~5 1 MR. MANZELLA: Your Honor, I want to make my point
. 2 clear.
8 THE COURT: Yes.
4 MR. MANZELLA: Mr. Demny =- I have no objection to him
N 5 asking the witness out of the presence of a jury if any deals
6 have been made. ‘
! 7 THE COURT: Why should -=
8 . MR. MANZELLA: what he wants to do is show chronology
9 of events before he gets to the point of whether any deals have
10 been made. ' |
n MR. KAY: The problem is, if it is done in the presence
12 of the jury, ‘the imsinuation is thefe was some deal made.
13 THE COURT: Well, the point is, I think, too, r;.;ent,lemen,
14 that you can't overlook, is that he has a right to make that
. . 15 | 4insinuation.
13a fol ”
17
18
19
20 ¢
21
22
23
N 24 L
25 ) T
% ‘9 o
v
- 27
e . -
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13a~1 1 MR. KAY: Why, when he knows the answer ig going to be
o 2 | mo
3 THE COURT: He doesn't.
4 MR, KAY: That's right, he doesn't. Why don e we
" 5 walt untll he has scme basis or talks to the D.A, or P.D. or
6 whoever.
é 7 EI-;R. MANZELLA: Or questioning the witness out of the
8 presence of the jury, your Honor.
9; - *.ﬁ'.: THE COURY: Rather thén go into the details, I think,

- 1 | _concerning this burglary arrest, I will permit you to inquire
- as i:o 'whetﬁer aﬁy E':.‘anspction was made -~ whether, in her

12 mind, at least, regardless of whether the prosecution had

B | any problems in presenting that witness in that division of
1 the Municipal Court or not, whether there wds any tramsaction
‘ that engued whereby she agreed to cooperate as a result of a

16 dismissal.

o MR. MANZELLA: The People would ask the Court flrst that
¥ | it be done out of the presence of the jury.

® THE COURT: Well --

2 MR. MANZELLA: To avoid prejudicing the People's case.

24 THE COURT: Well, I ~-

2 MR. MANZELIA: If it; turns out there were, in fact,

= no deals made ==

THE COURT: I think that ultimately would be & matter
for the jury to determine, in any eveant. I have looked at
some of thege things that would affect it, the arrest report,
. : 1 and have heard your respective statementé, and I think that
he has a right to inquire about it.

24

25

%

26
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13a-2 L MR. DENNY: Thank you, your Honor, .

. . | ’.(Wher'eupan,-_ the following proceedings were had in
5 open court within the presence and hearing of the
4 ' Jury:)
5 THE COURT: What wag the last question, Mrs. Briandi?
6 | MR, DENNY: That's all right, your Honor, I'll get

¥ 7 back to it.

8 Q Miss Fuery, isn't it a fact that the police

9 contacted you in jail between November 5th and November 17th,
10 1969, concerning your status as Mrg. Donald Jerome Shorty

n Shea?
12 A ~ No.
13 ‘Q. ~ And 1sn't it a fact that the police then asgisted
\ 14, | . you in getting the bail reduced so that yon could make bail
. 15, " to get out of custody‘?
‘ 1 I A No. ' ‘
1w | ' Q And isn't :ltl a fact that you then went to the

18 | Glass House after you were out of custody and talked to them
19 about the disappearance and the background of your marriage
20 to Donald shorty Shea?’

21 A No.
2 Q. And isn't it a fact, ma'am, that you talked to
23 the Sheriff's Department, ﬁiésing Persong Bureau or officers
24 of the Homicide Bureau, one or the other -= and they 're located
25 right in the same -~ on the same floor in the same large
® 2 office, isn't that correct?
21 A It is a large office, and it says "Homicide -

a fls. 28 Missing Persons Bureau "
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| “iog Angeles Street.

2 |7

Q Up on the tenth floor of the 01d Hall of Records
here; is that right?

A No, at 150 North Los Angeles Street.

Q All right, ma'am. I am talking about the
Sheriff's Department, not the LAPD.

A I have never been to the Sheriff's Department.

Q A11 right.

Isn't it a fact that you talked with Deputy

Winter once between November 17th, 1969, and December 12th,
1697 . And then talked with him again on December 12th, '69,
when you filed an officilal missing persomns report?

A No.
Q Yoz only talked with him once?
A Once.

Q And at that time, he bad to coax you into
filing a missing persons report; is that true?
A No. I had already filed one with the LA -~
. with .the 'L;o's Angeles County Police Department, at 150 North

Q And signed 1t?

I had talked to someone there.

o,
.

Did you sign & written document?
1 gignéd’ something.
P{egll, did you read what you signed?
I signed what I had said to the man. I don't

IO D

know who he was, but it wasn't Officer Winter.
Q Well, did you sign something that was typed,
or something that was printed or handwritten?
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| A 1t was handwritting (sic). The man was getting

a statement from me about Donald, hi,s~size, his ~= everything; |

. .é}niissing persons statement.

Q All right. And your signature appear thereon.

) o And hOW dqé’.é it appear? As Magdalene Velma Fuery?
'Or Mrs. Donald Jerome Shea?

.« ' Or Mrs. Magdalene Velmd Shea?

A | Mrs Magdinlene Shea.

Q "‘.Ail"ffight. And isn't it a fact, ma'am, that
from the time you left Shorty until May 12th, at least, 1971,
you continued te live with Alan Fuery --

., P

No.
Q «- isn't that a fact?
A No.
| Q And is this the Alan Fuexy =-- well, strike that.

Isn't it a fact, ma'am, that Alan Fuery sald
that he would kill Shorty Shea if you didn't come back to ixim?
MR, MANZELIA: The .queétion has been asked and gdnswered
your Honoz.
THE COURT: Sust&il:wd.
THE WITNESS: That's not -~
THE COﬁRT-: The objection 1s sustained. You needn "t

answer .
Q BY MR. DENNY: And where is Alan Fuexy?
A I don't know.
Q When did you last see Alan Fuery?
A New Year's.
Q Just this past New Year's?
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T A Yes.
Q And where is Shorty Shea?
A I don't know that, either.
MR. DENNY: I have no further questions.
MR, MANZELLA? I just have a few questions, Mrs. Sheaz.

S N REDIRECT EXAMINATION
BY.MR. MANZELLAS .

Q } Tﬁe cloti;e,s that you :i.d:en'tified in the foot~
lockers, as being%ﬁﬁld";s -e:fothes » were those clothes that
you had seen him t;:éar? |

A yesrt 0007

Q Now, when did you move to Ld Brea? After you
left the Wilcox Hotel?

A Uh -- August the 17th, 1969.

Q Now, what is Alan Fuery's relationship to you?
A ' He's my stepbrother.
Q And did Alan Fuery's father have some relation;;
ship to you?
A Yes.
Q And where wag that?
A In Chicago.
8 And what was that relationship?
A Him and my mother used to live together.
Q And for how long did they live together?
A About ten years.
. Q And wag that a common law relationship?
A Yes. '
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1 Q And did Jér;ryw'-- strike that.

. 2 . What was Alan ‘Fuery's father's name?
3 A Jerry Fuery.
4 Q And did Jerry Fuery raise you?
. 5 A Yes.
6 Q And do you consider Jerry Fuery your father?
i 7 A More my father than my real father.
8 _ Q Have you ever had any sort of séxual or
9 intimate relationship with Alan Fuery?
0 | A No. ' .
1 Q You ‘&o congider him your brother?
12 L q A Yes.
13 | Q “_Dij_;l‘,Alf-Aia Fuery know ?Jionéld Shea?
K 1 A Yes. | h
'.q 15 Q And did =~ ", _
| 16 A When I lived at 2244 South Western, Don used
17 to come over th'ére" én.c,i pi-"c:k me up and take me to work, when
18 I didn't have a ride.
19 Q Is this when you and Donald worked at the same
20 bax?
2 A Yes.
2 Q And were you -- strike that.
2 Did you observe any hostility or antagonism
- 2 between Alan Fuery and Donald Shea?
14a fls, ® A No.
% 26

27
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)
' T

lfla-l 1 Q@  And you saidl that Alan -- did Alan Fuery have a
. 2 1 brother?
8 A Yes.
4 Q And what was his name?
. 5 A Paul. .
6 Q And did they live together?
: 7 A Yes.
8 Q Did Paul Fuery —-— had he ever met Donald Shea?
? A Yes.
o Q And had you ever observed any antagonism or

2 | hostility between Paul Fuery and Donald Shea?

12 A  No.

18 Q And had either of them ever said «-

1| A No. \
'.ze 1 Q -- that they were going to harm or kill Donald

16 Shea?

1 a No.

18 Q All right. Have you seen quiald Shea since

1 August 16th of 1969?

2 A No, I haven't.

2 Q And have you heard from him since he left a note

% for you at the Wilcox Hotel?

28

A No, I haven't.
# 24 MR. MANZELLA: All right. Thank you. I have no )
% further guestions.
; “ THE COURT: Any recross?
. “ RECROSS EXAMINATION
RECR | BY MR{ DENNY:
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1aa-2 1 Q Well, Mrs. =- Miss Fuery, Mrs. Shea -- is there some
. 2 | reason why, on’ Novenmber 5th, 1969, instead of putting Alan
3 | Fuery, "brother,{ "stepbrother," "half brothex," you put Alan
el : P

4 {Fuery, "husband, same address"?

‘e 5 A Is there some reason why?
6 Q Yes, Is there some reason 'why?
z 7 A No. I thought I put "brother."
. 8 MR. DENNY: I have no further guestions.
9 m. MANZELLA: I have nothing further.
10 May Mrs. Shea be excused, your Honor?

I THE COURT: Would you approach the behch, gentlemen,

2 | please? | | |

1 (Whereupon, the following proceedings were

4 | hagd at the bench among Court and counsel, outside the hearing of

.z B | the jurys)
16 THE COURT: I supposeé that if the defensa is going to
7 | establish that there was some deal ox tranaact:i:on in connection
18 |} with the dismissal of the burglary, that you wouldnft need her in
¥ | any event, would you? |

20 MR. DENNY: Not at this point.

2 THE COURT: Well, if you need her, the PeOple have access

2 to her, and can bring her back.

% MR. MANZELIA: We are asking now that she be excused.

24

o If the Court will allow Mr. Denny to go into it, then we --
% THE COURT: Well, the Court is going to excuse her.
* % MR. DENNY: I have no objection to her “x.aeing exrgqused,
. u your Honox. '

2 MR. MANZELIA: Okay.
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i .
14a-3 1 . MR, DENNY: ¥Youx Honor, I will say this, however, kgain,

. e 1 have to take ‘that back. BAgain, under the Evidence Code, if

s 3 I atteMpt b0 1mpeaéﬁ her by prlor inconsistent statement, and
4 ‘ she has been exgused, and there ie any guestion about it --

4 5 ITHﬁ’céURT; ,Wéll shefs given the opportunity to‘eﬁplain

6 on the witness stand, and that®s the dlternative that's posed
& "

7 in that sectlon -
8 MR. MANZELLA: That's right.
9 THE QOURT: =~ under which you can introduce the prior
10 inconsigtency.
1m | MR. DENNY: As long as the Court makes that finding --
12 THE COURP: Because if yqu'ﬁehcovered everything, well,
1 then, you needn*t hold her here. ‘

) 1 MR. DENNY: ZI*ve covered all the material I feel is

., 15 inconsistent in the report, your Honor.

16 THE COURT: All right.
17 (Whereupoﬁ, the following proceedings were had in‘
18 open court, within the presence and hearing of the jury:)
19 THE COURT; ndré. Shea, you may step down, and you are
20 excused.
2 MR. MANZELLA: The People call Mrs. Shaxron Babecock, your
2 Honor.
2 THE CLERK: You do solemnly swear that the testimony

o % you may give in the cause now pending before this court shallk

® be the trukh, the whole truth, and nothing but the truth, so

help you God?
27

I 28

THE WITNESS: I do.
SHARON BABCOCK,
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R THE WITNESS: Sharon Babeoock: B~a=b~c~o-c=k.

called as a witness by and on behalf of the People, having been
first duly sworn, was examined and testified as follows:
THE CLERK: Please take the stand and be seated.

-

. e . )
. THE BAILIFF: State and spell your full name, please.

R
L I = .

Wy o Lo
DIRECT EXAMINATION

BY MR, MANZELLA:

Q Mrs.-Babcock, are you married?
""A'° Yes,.I am.i‘

Q and what is your husbandtg name?

A Jim Babcock. _

Q Did you know a man by the name of Donald Shea?

A Yes.

Q And when did you ~- when had you first met Donald

Shea?

A I think when I married my husband. He would come .
- over.

Q all right. 2And when was that?

A We were married in *65.

Q And did you have any c¢hildren in 19687

A Yes, we did. '

Q And how many children did you have --

A ‘One.

Q -- in that year?

Do you know the previous witness in this case,
Magdalene Shea?

A Yes.,
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1l4a~5 1 Q And when had you met her?
. 2 A Don brought her to our house, in ¥69.
3 Q Now, sometime after you met Magdalene Shea, did you

4 receive a telephone =~ a telephone call from her, with regard

“ 5 to 'Donald's whexreabouts?

6 /A, Yes.
¥ 7 . @." And when did you -- when had you received the

8 télephone call from hex?

"t 9[- A - August 27th. -,
0 .. - Q@ . 0£°196920 ' - ;-

14b fol U A Yes, ;-

12 ‘-.,:' : J,J

i

13

4
o .
16
17
18
19
20
21
22
23
24

2

t7

26

27

28
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14b-1 1 Q And did you have a conveysation with her on the
. 2 telephone on that date?
3 A Yes.
4 Q And will you tell ug what that conversation was?
. 5 MR. DENNY: Object to that as calling for hearsay.
6 THE COURT; Sustained.
1 7 Q BY MR. MANZELLA: Did you give her any informa=-
8 tion?
9 A I told her =--
10 MR. DENNY: Object to that as calling for hearsay.
1 Just heargay one step removed, youxr Honor.
2 THE COURT: Sustained.
1B Q BY MR. MANZELLA: The subject of the telephone
4 call, was it the whereabouts of Donald Shea?
.? 15 MR. DENNY: Object to that as calling for hearsay.
16 - (THE GOURT: = Sustained.
7 Q  BY MR, MZELM: Now, p.fter the telephone
18 call -- aft:er' y@m réceived the tel_éphpng call from Magdalene
19 Shea, did yc;u éalj. -- make any teiepﬂéne calls in an
2 attempt to locate 'an-am She:a? |
21 A Yes.
2 ‘ (Lat;ghte:«.i.)
2 Q BY MR. MANZELLA: You've testified quite 4
o # few times in these proceedings, haven't you?
B A Yes.
* % Q@  And you have waited in a lot of drafty corridors,
. # waiting to testify.
2 All right. Where did you call?
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Spahn Ranch.

And is that a number you had used before?
Not until them.

Q All right. And when you called Spahn Ranch,

> O

did somebody answer the telephone?

A Yes.

Q Did you recognize the voice of the person who
answered? '

A No.

Q Can you tell us whether it was a2 male or a
female?

A A female.

Q And did you ask anything of the female who
answered the phone?

A Yes.

Q And what did you ask?

MR. DENNY: I will object to that as calling for
hearsay.

THE COURT: Sustained.

MR. MANZELIA Your Honor, it's not offered for the
truth of the matter contained in the question asked by Mrs.
Babcock, but rather to show that inquiries were made in an
attempt o locate Donald Shea.

MR. DENNY; K Well, it's irrelevant and immaterisl,
if there is no ans:’.wer.‘ ‘ﬂ-:.‘én tﬁe angwer has got to be
hearsay. S L

THE COURT. 1'11 ovlerrul‘e ;:he objection, and it is
admitted, ladies and gentlemen, to show ~=+ if it does show--

CieloDrive.coOmARCHIVES



10

11

12

3

14

16

17

18

19

20

21

2

23

24

25

26

a7

28

4166

vhether inquiry was made concerning Mr. Shea.

THE WITNESS: Could you repeat the quegtion?

Q BY MR. MANZELIA: Yes. Did you ask a question
of the female who answered the phone?

A Yes.

Q What was that question?

A I agked if Donald Shed was there?

Q As a result of that inquiry, were you successful
in locating Donald Shea?

A No.

Q And thlsg call was on August 27th of 1969; is
that correct?

A Yes.
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15-1 I Q All right, Did you again call Spahn Ranch some-
o 2 | time after this?
8 A Yes.
4 | Q When was that?
e 5 A It was a couple days later.
6 Q aAnd did someone answer thé phone when you called?
: 7 . A Yes.,
8 Q Did you recognize the voice of the person who
9 answered the phone?
10 A ro.
. A S Q can you tell us whether it was a male or a female?
é B 2 _ A , Female. .
| s | B Q | .Can you tell us whether it sounded like the voice Qf
. 14 an older woman or younger woman?
. 3 B A - Shel souhided youny.
16 .. R . And.with regard to the first phone call, the
o fémale who answered. l:he voice of the female who answered the
° phonie, did it sound like an older woman or younger?
» A Young. |
2 Q When you called the second time, a few days later,
2 uh, this is the second pi'xone call at the Spahn Ranch, did you
2 ask a gquestion of the female who answered the phone?
% A Yes.
» = Q ' What was that guestion?
» | A I asked if Don Shea was there.
> » Q And as a result of that inguiry were you
. " successful in locating anald Shea?
? A ' No.
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15a-2 1 Q Did you make any other phone calls to Spahn
.‘ 2 | Ranch?
3 A A couple of days later.
4 Q And when you called Spahn Ranch a few days later
. 5 | oxr & couple days later, did someone answer the telephone?‘
6 A Yes. |
L 7 Q Did you recognize the voice of the person who

8 | answered the telephone?
g T A The same one who answered the two times before.
10 Q Did you ask a question of the female who answered

i | the telephone?

12 A Yes.
13 Q What was that guestion?
’ S ;f a Was Don Shea there.
.-‘.. Lfm_ Q As a result -~ strike that.
16 < S 'Did the - female reply to your questmon?
7 o a lYes,-she said he was ==
18 Mﬁ‘ QEHNis Just a moment, I*1ll move to strike anything

19 beyond “yes," as calllng for hearsay.

- Ve .

@ Lt TER COURT. Sustained.
2 Q BY MR, MANZELLA: As a result of that inguiry, were
2 | you successful in locating Donald Shea?

S| A No.

p % MR. MANZELLA: All right, thank you, Mrs. Babcock.
5 I have no further gquestions, your Honor,

w

% THE COURT: Any Questions?

27

I 28

MR. DENNY: I've got just a couple.
' CROSS EXAMINATION
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BY MR. DENNY:

Q Mrs. Babcock, have you checked your phone bill to
determine the dates that you made these calls?

A Yes.

Q And that phone bill, in fact, had previously
been submitted as evidence, I think, before the Grand Jury; is
that right?

A Yes.

Q aAll right. And so you were asked to check that to

determine the fact there were phone calls to the Spahn Ranch

number?
A Yes.
Q All right.

Now, ma‘am, did you make any calls back to

Magdalene Shea?

A No.
Q- Did ghe make any further calls to you?
A Yes.
Q3 ‘When? .
¢+ A She éaliéd ~-'was == it was the next day or so that

she called. P

Q Thée hext day or so that she called you? The next

day qx =0 aftéx‘the first call she made to you?

A ‘Yes.

Q And thereafter she called no more?

A No, ‘

Q All right. And by the way, how many times had she

. been over to see you?

£
T
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A She had been over once.
¢ Just once?
A Yes.

No further questions.
THE COURT: You may step down.

MR. MANZELLA: Oh, just one guestion,

REDIRECT EXAMINATION

BY MR. MANZELLA:

Q Mrs. ﬁabcock, the copy of the -~ strike that,
When you searched your recoxrds for the telephone
bill, did you find the telephone bill which showed thét you did:
make a call on August 27, 1969?
A Yes.
Q 'All right, thank you,
| I have no further questions, your ﬁonor.
THE COURT: Now you may step down, and you may be
excus-.d, Mrs. Babcoek.
s ‘MR. MANZELLA: People call Mr. James Babcock, your Honor.
THE COURT: You may wait in the courtroom, if you wish,
Mrs. Babcock. ,
. . ke, BABGOCK: ™ Can I wait here?
- THE COURT: Yes.
" THE CLERK: ‘k&ise your right hand.
, YOu 40 solemnly swear that the testlmony you may
glve in the gause now pendlng before this court shall be the

truth, the whole truth, and nothing but the truth, so help you
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+

God?
. Cy -

, ‘ R
{ - .rThE WITNEES: T do.

THE CLERK: Please takée the stand and be seated.

JIMMY RAY BABCOCK,
havinglbeen called as a witness by and‘on behalf of the People,
was duly sworn, and testified as follows:
THE CLERK: Please take the stand and be seated.
THE BAILIFF: Would you state and spell your full name,
sir?
THE WITNESS: Jimmy Ray Babcock; J=-i-m~m~y, R-ary,

B~a-b~¢c~0-o~k.

DIRECT EXAMINATION
BY MR. MANZELLA:
All right, Mr. Babcock, what*s your.occupation?
I*m a self-employed truck driver. l
And you own your own rig?
Yeg, I dQ;
Do you know a man by the name of Donald Shea?

Yes.

Q
A
Q
A
Q
B
Q and when had you met Donald Shea the first time?
A About 1959.

Q  And where did you meet him?

A Corriganville.

Q Is that Corriganville Mowvie Ranch?

a Yes, it is.

Q

And how did you know him?

Do ; CieloDrive.cOmMARCHIVES
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NI

<y
‘
L

you did at Corriganville?

A
Q
A

fights.

..
- Wouldiyou describe specifically what kind of work

He wag a stuntman. We did stunt work together.
At corriganville?
1 PEEIN

Yes.
-

That I didge
Right.

Well, I did high falls, work off of harses, fist
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153-1 . Q And did you do these for an audience?
o , A Yes, we did. |
3 Q Was thig «=
s MR. DENNY: Just a moment, I'll object and move the
. 5 angwer be stricken as far as what "we did." He was asgked
) p did he do it and I think his response was "Yes, we did."
¢ 7 THE COURT: Sustained. The answer is stricken.
8 Q BY MR. MANZELIA: And did Don Shea do the same
9 things you were doing?
10 A Yes, he did.
n Q What's a high fall?
12 A A high fall is like off of & two-stoxy barn
13 roof, about 30 foot.
s 4 . Q And fist fights and duels as well?
. . 1B | A Yes.
' 16 Q And you did some riding of horses, ig that
17 correct?
18 A That's right.
19 Q Did Don do the same things?
20 A Yes, he did.
21 Q By the way, did you know him tather than by
22 Don, he went by some other nickname?
28 A Shorty.
: 24 Q Did you both get paid for this work?
25 A Yes, we did.
® 2 Q And did you do these -~ did you and Donald do
2 these -- do the stunt work for live audiences?
. 28 A Yes.
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15a-2 Q Were these tours that came and paid admission
(] 2 ta Corriganvilld?
3 | } A 'Yes » they were.
4 ;o | Q . Now, as far ‘as "'tjhe 'stunt work goes, did you do
.. 5 any instructing, did you tr"ain ‘anyJ other people in stunt
5 work? co
d 7 A Yes, I‘ did.‘
8 Q lihere did you do that?
9 A At Corriganville.
L Q Do you know 2 man by the name of Lance Victox?
I A Yeg, I do.
2 . Q How do you know him?
13 A I met him at Corriganville.
) 1 Q Do you know a man by the name of Bob Bickston?
[ _ , 15 A Yes, I do.
16 Q How do you know him?
1 A Met him at Corxriganville.
1 Q Now, how long did you remain at Corriganville
1 Movie Ranch doing the work that you've described for us?
20 A Six years.
= Q So that was about 1965?
% A Yes.
% Q How long did Shorty remain there?
. 24' A Oh, he left probably three or four years before
® I did.
* % Q Would that have been around 1961 or ‘627
PY 4 A I imagine.

28
Now, during the time that you remained after
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15a~3 1 Shorty left -- by the way, did he come back and do any stunt

. 5 work at Corriganville after he left in '61?
3 A L =
4 MR, DENNY: Just a moment, I'll object to that as
. 5 assuming facts not in evidence that he left in '61. The
6 earliei:' question was about '61 or '62.
& 7 | . . MR, MANZELLA: All right, I'Ll withdraw the question.
8 | Q7 Do you recall if Shorty came back and did any
o | stunt w‘crk;'at'(lorr:;ga_nville after he left in '61 and '627
10 A : 1 don't ‘;rem'em;ber if he "di.'d or not.
1 Q Are you familiar with Spahn's Movie Ranch?
12 A Yes, I am.
13 Q And have you been there before?
14 A Yes, I have.
. e 15 Q Did you know George Spahn and Ruby Pearl?
16 A Not personally, no.
m | Q Now, how often did you see Shorty during the time
8 | that you were both working, doing stunt work at Corriganville?
19 A Every weekend,
20 Q This is when you dld the stunt work at Corrigan-

2 ville -~ strike that.

% Is this when Shorty did the stunt work at
2 Corriganville, on weekends?

2 A Yes.

% Q Now, after he left Corriganville in '61 ox '62,

did you see him at all?

u

. 27 ©A Periodically.

% Q Did there come a time, sometime thereafter, when
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158-4 1 you began to see him more frequently?
‘. y A Yes.
3 Q When was that?
A A It wvas when he came back from the salt mines
) 5 up in Vallejo or that vicinity up there.
) . Q Aﬁd do you remember what years that was In?
: . A No, I don't.
s Q Wasg that the Leslie Salt Mines?
0 A I don't know if I --
0 Q You don 't know if you knew the mame?
1 A No, T don't.
12 Q Now, after Donald came back from Vallejo, is
13 that 'when you began to see him moxe frequently?
: 1 A Yes, itwas c
. 15 ' Q@  How often di.d you see him after he came back?
‘ 16 A About once every week, week and a half, whenever
7 he was in town. ' A
18 Q - And where ‘was it that you gaw him?
19 A Usually at my house.
20 Q And did he come and visit with you and your
21 family?
22 A Yes, he did.
28 Q  Now, had you ever met the woman who testified
24 in this cagse before your wife did, Mrs. Magdalene Shea?
) 25 A Yes, I have.
5 26 Q And when did you meet hex?
27 . A Shortly after Shorty and her got married,
. 28 he brought her up to the house.
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Q Was that in the summer of 1969?

A Yes, it was, 1 believe.

Q And when Shorty and Magdalene came over to your
houge, did you -~ did the two of them visit with you and
your wife?

A Yes, they did.

Q Now, would you -- how would you describe the
relationship with Shorty?

A Ch, I'd say we was very good friends.
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15b-1 1 Q When was the last time that you saw Shorty?
. 2 . *A . BAlong about August 15th, *°69.
3.0 . Q How do you place that date?
. 2 A I purchased my truck on Bugust 15, "69. It would
b s | 5e.§ither tﬁéréémé:§§§'oﬁ within one or two days of that date.
6 o Q ’ One or two déyé after thaté
¢ 7 fé . ;y%g; t.
8 @ Wheég-éid you see Shorty?
9 " a at my house in Tujunga.
10 Q I*m sorry, I dldn't hear the last part of your
% | answer.
12 A My house in Tujunga.
B Q And gdid Shorty come over with some vehicle?
o 1 A Yes, he did.
. . 15 Q Mr. Babcock, directing your attention to these
16 | photographs which have been marked People's 61 for identifica-
1 tion. l
18 Do you recognize the vehicles shown in these
19 photographs? | |
20 A | Yes, that's the car that Shorty was driving the
2 last time I seen him.
2 Q Ang 4id you have occasion on that day to go out
2 to the car?
# A. Yes, I aia.
% Q Why did you go out to the car?
h % A He had brought over some eaxs of corn and I went
. 7 gut to get this corn out qf the car.
2 _,Q . He brought them over to give to you?
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A Yes, he did.
Q Now, at the time that you =~ strike that.
At the time that Shorty brought Magdalene over to

your house, did you have any children?

' A‘_ Yes, I did.
| Qj How many did you have?
A One.
ey ﬁuIs'it,a.ga;lg_
AV eird.
9. | How:old was she?
A ;Oh,'aé-that time, I imagine about two.

r Q0 ﬁid you have the OPPortuhity on that occasion to
observe Shorty®s relationship with your daughter? .

MR. DENNY: Well, I*ll object to that as really
irrelevant and immaterial.

THE COURT: Seéms to be, sustained.

) BY MR. MANZELLA: Now, had you ever seen Shorty
with a set 0of revolvers? '
a Yes, I had.
Q And did you see them —= did you see him with those

revolvers on one occasion or more than one occasion?

A More than one.
Q Do you recall when it was that you first saw them?
A&  No, not really.. It was shortly after he

purchased them, thouyh. I don®t know what date it was.

Q Now, were you familiar with jyuns?
A Yes, I was.
" Q ' pid you use any weapons or guns in your stunt work
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-

when you did some work?
A Yes, I did.
Q Now, would you des¢ribe the guns which you saw in
Shorty's possession?
They were a matched set 0Of Dakotas, .45.
Were they revolvers or automatics?
Revolvers, single action,

What does single action mean?

oo .o

It means you got to cock the hammer every time

!
<

before you can pull the trigger.

Q  What do you mean by matched set?
" A Cbhsecﬁﬁiée gFriaI numbers.
Q@ All right, Mr. Babcock, dixectihg your attention

Loy
to the two revolyers which have been marked People's 53-A and

53-B for identification, And you can examine thoseé weapons
L v, C ’
to make sure that they're not loaded, if you would.

(Witness complies.)

Q Do you recognize those guns?

A | They*re the guns that Shorty had, yes.

Q Did you ever see Sﬁorty do anything with those
revolvers?

A Handle them.

Q What do you mean by "handle them"?

A - Well, draw them out of a holster and just gener-

ally handling them, you know.
Q All right. Well, some of us don*t have guns like
that and holsters like that. And that's why I asked you to

explain it.

CieloDrive.coOmARCHIVES




”

10

n

12

A3

1
15
16
17
18
19
20
21
22
25
24
25
26

27

28

4181

draw them?

When you say "drawing them," do you mean guick~

A Yes, uh~huh.

.
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Q And did he do this infrequently or Zfrequently? Did

| he do it once or more than once?

a It is hard to say. We played around with them so.
much that -- just periodically.

Q@ . All right. Do you know if Shorty used those
revolvers, People's 53 in his stunt work?

A As far --

MR. DENNY: Just a moment, X'll cbject to that as calling

" for hearsay and lack of personal knowledge unless a foundation

'is established.

MR, MANZELLA: I asked him ==
THE CQOURT: Overruled, you may‘answers
THE WITNESS: As far as I know, he has,
MR. DENNY: Well, your Honor, I'd object to that.
_'THE CQURT: Well, the answer is stricken.
f‘; @ BY MR. MANZELLA: Did you ever see him using those
fevolvetrs in his stunt work? '
R ;ng. DENQY: That assumes a fact not in evidence that ﬁe
sé;n;hiﬁ do any sﬁént work since he had the weapons.
"MR.,MANZELLA: 1I*1l withdraw the question.

Q ' Have you seen Donald do any stunt work since you

saw hih with' those weapons?

A No, I haven't.

Q 'Now, did Donald ever say anything to you about those
guns? ‘

A Only how proud he was of them. fhis was the first

set O0f guns that he had ever owned.

Q ' Did he ever say -

115y
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MR. DENNY: Well, your Honor, Jjust a moment, I didn't
have a chance to object, but I assume again this is being

introduced solely for the state of mind of Shorty Shea concern-

ing the weapons and not for the truth of the matter asserted.

THE QOURT: Yes, it is admitted for that purpose.

Q BY MR. MANZELLA: Did he ever say what he intended
to use the guns for?

a Well, he intended to use them for stunt work.

Q And did you use guns in your stunt work when you

did stunt work?

A Yes,; I did.

Q And did Shorty have a holater set for those guns? -
A Yes, I believe he did.

Q bid you ever see it?

A Oh, on one, possibly two occasions. I didn't pay

too much attention to if. . ‘
Q Now, other than what you have already told us,
did Shorty ever talk about the guns?
_:' g Well, jus£ the fact that it was the first set that
'éé‘ﬁad ever owned.
Cy Q‘ pig,—— du;ing the time that you knew Shorty, did you
: ha&éftﬁe oppbxéﬁnity to observe his behavior and his demeanor,
his feelings about things?
‘A "1tg sﬁy'so, yeah.,
_ Q . Did you h?qe the opportunity to observe his
behaviox, hié aﬁtitude, hig feelings about those guns?
A Yes.

Q Would you describe that feeling for us?
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probably most men would treat a favorite pet, you kinow, or

A It was just, uh, well, he treated them like

small child, which Shorty didn®t have, you know.
Q All right. Did you ever see Shorty carxying the

guns in any kind of container?

A Yes, he did. He carried thea in an attache case.
Q Can you describe it for us?
A It is a brown attache case with letterings

"Reverend Donald Shea®” on it.
Q All right. Directing your attention to the case
which has been marked People®s 54 for identification,
Mr.. Babcock.
Do you recognize this case?
You can take a look at it.

A Yes, that's -~ that's Donald's case hé carried his

guns in.
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16~1 . Q Thank you. Now, Mr. Babcock, do you recall the
. . lagt time that you saw the guns?

1'm sorry. 1 shouldn't have removed them from
the witness stand.

Do you recall the last time that you saw these

revolvers, People's 532

: 7 A Oh, not what day it was. It was one time that
8 Don wes at my houge, though.
9 Q And do you recall the condition in which they
10 were? Their appearance at that time? ‘
n A Oh, their appearance at that time, if I
12 remember correctly, was better condition than what they are

13 in right now.

s u | Q Can you tell us what's different about thelr
. 15 condition now?
‘ 6 | A Oh, for one thing, the lacquer on the grips, and
17 the bluing on the end of the barrels.
18 ) And what abaut the lacquer on the grips?
19 A It was in a lot bétter condition, and polished.
20 Q And the bluing on the barrels, you are referring
21 to the color of the ntetal part of the weapon?
22 A Yes. Right hege (indicating).
23 | Q ,And you are pé'lting to the ends of the barrel?
; 2 _ ’ A - Yes, I am.
25. Q And what 8 different abottt it?
= 26 A Well, the bluing is wore off, down to bare
27 metal. V
. 28 Q Did you have the opportunity to obsere the
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condition in which Shorty kept the guns when he had them?

A Yes, I did.
And what was that condition?
Real, real good.
Now, when wag the last time that you saw Shorty?
On or about August 15th.
Wag ~~ within how many days of August 15th had
you -~ strike that.

Was that 19697

O » O > O

A Yes, it was.

Q All right. Within how many days of August 15th,
if you can tell us?

MR. DENNY: I think that's been asked and answered
already.

THE COURYT: Sustained.

Q BY MR. MANZELIA: Was it within one or two days?

A Yes, it was.

Q And would that have been earlier than August
15th, later, or both?

MR. DENNY: I think that's already been asked and
answered.

MR. MANZELLA: I don't believe that has, your Honmor.

THE COURTI: You may answer it.

The objection is overruled.

THE WIINESS: I think it was one or two days after
August 15th.

Q BY MR. MANZELIA: So that the latest you saw him,
then, ;Wpu;l.d héve been August 17th?

po!
i

W7

T oW

CieloDrive.cOmMARCHIVES



41.87

16-3 1 A Yes.

. 2 g And have.y‘ou_ seén' him or heard from him in any
3 way since that date?
4 A N“o,’I haven't.
. 5 Q Prior to that time, had Donald Shorty Shea said

6 anything to you about leaving his friends permanently?
¢ 7 | A No.
8 MR. DENNY: That calls for -~ just a moment. TI'L1
9 object to that, and move that it be stricken for the purposes

10 of an objection.
1 That calls for hearsay and it is also leading.
12 THE COURT: Overruled.
3 However, it's admitted, ladies and gentlemen, to
i 1 establish Mr. Shea's state of mind, and only for that
. . 15 purpose.
16 It's not admitted for the truth of the matter.
1 Q BY MR. DENNY: Had he said anything to you about
18 leaving his friends permanently?
1 A No, he had not.
2 Q Had he said anything to you abiout leaving Los
2 Angeles or the State of California permanently?
2 A - No, he had not, '
28 Q Had he said anything to you about leaving his
. 2 family permanently?
% A No, he had not.
= % MR. MANZELLA: May I just have one moment, your Honor?

27

THE COURT: Yes, you may.
(Pause in the proceedings.)
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16-4 1 Q BY MR, MANZELLA: Mr. Babcock, when Shorty came
. 2 | to your house, the lagt time that you saw him, did he come
3 | alone or did bh;a come with someone else?
5 A ' He was by himself the last time I saw him.
L5 . MANZELIA: -A11 right.. Thank you, Mr. Babeock.
6 I 'k;a\}e nc; ﬁifther quest:ions » your Honor.
¢ 7 THE COURT: ~Mr. Denny}
8 ;
0 © "+ CROSS-EXAMINATION

1o BY MR. DENNY:

1 Q Mr. Babcock, I realize time goes by, as far as
2 | memories go, but do you remember testifying in theGrand Jury
B hearing in this case, on or about December 14, 1970%

* 14 A Yes, I do.
. . 15 Q And was your memory a little fresher then about
16 events, or is it fresher now about the events you've just

1 testified to?

18 A Well, I couldn't really say. As time goes on,

19 you -~ you know, more and more things come to mind.

20 Q You mean more and more things, as you think about
2 it, come to the fore, and you get a little bit more specific

2 about some things?

%3 A Yes, !Jm-hm.
. 24 Q And perhaps a little less specific about others?
16a fls. > A Probably.
& 26

27

® .
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Q | And I am just curious as to whether you have
become a 1ittle more specific about the last time you
saw him, since the time of the Grand Jury hearing?

A Yes, I have.

Q There's something that triggered a memory reflex
thete?

A Yes, it was.

Q L‘What was that?

A The purchase of my trugk.

Qe . Wéll, 6fféourse;,you had already purchased the
truck long since, but héw is it that -- that you rememnbered,
from the time of the Grand Jury hearing, till now,between
those two periods,'that that was about the last time that you
saw Shorty? - _ S

A Well, it -~

MR. MANZELLA; Objection, your Honor. That doesn't
appear to be relevant, and I think it's vague and ambiguous.

THE COURT: Overruled. You may answer.

THE WLITNESS: What wag the question again?

MR. DENNY: It was a little difficult.

Q You do remember testifying at the Grand Jury
hearing that you didn't remember exactly the last time you
say Shorty, —=-

A Yes.

q «=- ig that right? Okay.

And now, you do have a definite recollection.

A Yes, I do.

Q And I am just wondering how you came by this
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' 80 afterwards?

definite :\;ecollection. What «- did somebody tell you some-
thing? Or were you just sitting around thinking about it
one time? ‘'When did I last see Shorty?"
Or how did this come to you?

A Well, it come to me by setting around thinking
about it.

Q Okay.

A Trying to figure out approximately when the last
time was that I did see Shorty.

Q All right. Good. And all I am trying to -- all
I am trying to find out now is when you thought about it,
when you rémemberéd, in relation to your testimony on
December 14th?

A ZWell, it wag after -~ after the Grand Jury. 1
don't -- I don’t know. I was just setting around. I don't
remember what day it was.

9

]

Well, ypu know, within the space of a month or
' 3

MR. MANZELLA: Objection.” The witnegs has answered
the question, your Honor.

THE CQURT: Sustained.

MR, DENNY: All zight.

Q Now, as far as these guns go, you know a little
bit about guns yourself, don't you?

A Yes, I do.

Q You 've handled guns over the years, as a stunt-
man?

A Yes, 1 have.
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" Q And these particular guns are not what you would
call really good guns, are they?

A Well, they're -~ they're good guns for what
they 're designed for.

Q Well, what are they designed for?

A Well, they're single~action; they are a replica
or & duplicate of the Colt.

Q Well, if you had your druthers, would you druther
have a Colt itself or one of these?

MR. MANZELLA: That doesn’t appear to be relevant,
your Honoy.

MR. DENNY: Well ~--

THE COURT: The objection is sustained.

Q BY MR, DENNY: Just from the standpoint of the
condition of those guns now, is what I am primarily
interested in, sir. ‘

These gung are kind of cheap guns to begin with,
are they not? |
MR, MANZELLA: Objection. That doesn't appear to be
relév“ant, yotir Honox. It wquid appear that that calls for
an opinioﬁ on j:he ;;art é:f the witness.
. THE COURT; Sustained. .The objection is sustained.

Q BY MR. DENNY. W‘e‘il, sir, how long have you
been around guns?, o

A Pretty near all my life.

Q You 've bought and sold guns?

A In 2 small wdy, yes. |

Q All right. And you've looked at guns over the
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1 years?
.- 0 A Yes, I have.
3 Q You 've looked at the prices of guns?
4 A Yes.
. 5 Q And some guns you look at, and the price you
6 figure 1s too much to pay; and other guns, you figure it's
? . just about right?
8 A Right.
9 Q And you have some idea of the value of guns?
10 A Yes, I do.
1 Q You have got guns yourself?
12 A Yes.
13 Q Are the guns similar to these?
# 14 A Similar, yeé.
. . 15 Q What kind of guns do you have?
e A Colt --
7 MR.MANZELIA: Just a minute. Excuse me.
18 Withdraw the objection, if anybody heard it.
19 Q BY MR. MANZELLA: All right, sir. They're the

2 | yeal Colt .45'g; is that right? Or ave they .44's that you
2l have got?

22 A That I have got?
23 Q Ygaix.
. 2 A 45's,
% Q@ , All right. And as between the ones that you have
N 26 got and tﬁesé here, .thes‘e ‘a:'c'e.‘ é: muich cheaper type of gun
. 21 than the ones you have got; is that right?
L6b £ls. 28 A Yes, the.y]"ai:e‘.; )
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Q aAll right. BAnd they*re cheaper, because the
bluing is not very good on the barrels; isn't that right?

MR. MANZELLA: CObjectiom. Calls for an opinion, your

MR. DENNY: Well, I think he's gualified to expresé that.

MR, MANZELLA: It"s also not relevant, a comparison of
these'gﬁns with Mr. Bapcock's guns.

MR. DENNY: I'm not asking him to compare now., I'm
agking him just to look at these guns.

THE COURT: It would appear to sound like a comparison.

MR. DENNY; Well, let me withdraw the guestion.

THE COURT: All right. You may restate it —-

MR, DENNY: All right.

THE COURT: -- or rephrase it,

Q BY MR. DENNY: A1l right, sir. You've indicated
that when Shorty had there guns, the bluing was better, and
the lacquer on the handles was also better, —=—

A Right.

Q -= ig that right? All right.

Now, just as far as the bluing on the barrel
itself, with a cheaper gun, the bluing tends to come Off
eagily; is that corréct?

MR. MANZELLA: Objection, It calls for an opinion, your
Honox.

?HE COURT: Overruled. YOou may answer.

THE WITNESS: Not necessarily. Bluing'is wore Off of --=

| will wear off of any weapon.

-

- " '@ ' BY MR..DENNY: - And the bluing here particularly is

“ v P
‘. -' B - ?" "";?A{
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lob~2 1 worn off whereﬂthe weapon would slide into a holstex; isn®t
‘ 2 that rrigl:lti? I

3 A Yes, it is.
4 Q So that -~ do you recall whether the bluing was

% 5 worn off at the tip of the barrel of the gun, at the timé
6 Shorty had it =~ or had them?

& 7 A At the time I last seen him, I don*t believe they
8 were, no.
9 Q. Well, do you know for a fact?
10 MR. MANZELLA: The question has been asked and answered.
1 THE COURT:! Sustained.
12 Q BY MR. DENNY: Well, at the time you last saw the
13 guns, was Shorty playing with them? Did he have them out of

? 14 the holster?

@ , s A Yes, he did.

1 Q And doing tricks with them?
7 a Yes.
18 Q all right. And were you both doing tricks with
¥ | your guns? '
20 A Yes, we were.
A Q all right. Aand you weren®t particularly pafing
2 attention to the conditions of his guns at that time, were you?
2 ) Well, I handled them, looked at them; yes, I diq.

2 You did?

% Yes, I did.

3

26

27 ;
Yes.

28 T

Q

A

Q And he handled yours?

A

Q All right. Now, at that particular time, the’
)
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m

lob-3 1 |  lacquer appeared to be somewhat better than it is now?
. 2 a Yes, sir.
8 Q Again, based on your experience with guns, the
4 cheaper a gun, the gquicker the lacqguer wears off; ien't that
A 5 true?
6 MR, MANZELLA: Objection. The question has been asked
& 7 and answered, your Honor, and it calls for an opinion.
8 THE COURT: ‘'Sustained.
? MR. DENNY:' All right.
10 Q- ‘Ihi‘;hi'nk you did say, however, that you really
no don’_-"i,: ‘récall_. when the last time is that you saw those guns
1z w'ith?Shorté{:-‘ :il.s..’t‘h_at righ‘t‘? ;
1 A That®s right. ‘
’ * Q all right,' And you don‘t then know how much he
. 15 used them or what 3;ne did with them after the last time you saw

16 him with those gins?
1 A No, I don't.

1 Q All xight, sir. Now, you indicated that he

» treated these guns kind of like a pet, I think you said -- my

2 notes are not quite full here <- or like a small child with a |

# toy, something like that?

% A Yes, something like that.

23
Q All right. I don't want to misguote you.

24
But he was kind of pleased to have this set of

2%
guns; right?
A Yes, he was.

27 .
. Q All right. And he was particularly pleased at

28 ' , .
the time he originally got them; is that right?
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A

Q

do you remember?

A
Q

he was particularly excited anout the new acguisition that he

got; is that right?

A
Q
A
Q
of time,

A

Yes, he was.

and that was about 1968, to your knowledge? Or

all right. And like anybody with something new,

didn*t he?

I don't really remember when it was he got them.

Right.
and he showed them around, displayed theun?
Yes.

and really made qguite a thing of it for a period

Yes, he did.
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Q All right. ©Now, in response to a question of
Mr. Manzella, you indicated that you began to see him somewhat
more after he had returined from the salt mines up at Vallejos
is that right?

A That's right.

Q And was that some time aftér ~= oh, perhaps

September or October of 196872

A Could have been. I'm not sure of the date.

Q You don't remember exactly what period it was?
A No, I don't.

Q Well, do you remembér whethér it was the summer

of '68, or the winter of *69, or the winter of *68, or any-
thing of that kind?

A Oh, it was probably the winter, I imagine, along
about the latter part of *68, the first of *69.

Q All right. Aand he kind of began to see you

every week or week and a half or so; is that richt?

a Yes, vhenever he was in town.

Q And éhéré were times when he wasn't in town ==
A ¥e3‘, . sir. .
Qi -- thereafter; is that right?

A ives, si, there was.: .

Q And those periods of time when he wasn’t in

i

town, you didn't‘seé{ﬁimg':ight?

A Right.

Q Okay.‘ and when he lefg tdwn, he didn't check
with you always before he left, &ig h.?

A No, he didn't. )
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being Friday afternoon and all, but we don*t have any more

witnesses.

particular problem in mindg?

the bench among Court and counsel, outside the hearing of the

Jurys)

: Py, - )

MR. DENNY: Your Honor, I have been able to take care of
everything ~=- every appearance in connection with my calendar
thus far, except one, which is _a motion for new trial on a

diyorce matbe:,‘whichTis a 1dné, léng‘pénding divorce matter.

THE

MR.

THE
MR.
THE

MR.

He didn*t ask your permission to go?
No.
Shorty was kind of independent that way; right?
Oh, yeah.
DENNY: Oh, yeah. Thank youw, sir, very much.
WITNESS: You bet.
DENNY: No further guestions.
MANZELLA: No questions.
May Mr. Babcock be excused, your Honor?
COURT: Yes. Mr. Babcock, you are excused.
Any further witnesses?

MANZELLA: No, your Honor. I feel very bad, this

{(Laughter.)
COURT: I can tell how so0rry you are.
DENNY: Your Honor, may I approach the bench?
COURT: Yes, you may.
DENNY: May we approach the bench, with a

(whereupon, the following proceedings were had at

]

And how the judge even managed to grant the motion
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for new trial at sﬁch a lateldate, I don't know; but there is
a hearing set for it in Division H, I believe, in Santa
Monica =

THE COURT: 1In a department of the Superior Court?

MR. DENNY: Yes, of the Superior Court in Santa Monicga;
Monday, at 9:00 o*clock.

And I do not expect that it will take much time,
because I think it is the next closest thing to a frivolous
motion.

But there's nc way that I can brief an associate
on the entire facts of the case.

THE COURT: Who is the judge there?

MR. DENNY: I beg your pardon?

THE COURT: Who is the juége in H?

MR. DENNY: Goscoe Farley.

THE COURT: All right. How long do you think it will
take you to get here?

MR. DENNY: Well, if it's heard first thing, I carn --

THE COURT: You can ask for priority.

MR. DENNY: Yes. I can get here in half an hour from
the Santa Monica court. And if it's heard first thing, I
shouldn®t think I would be much longer than 10:00 o‘*clock.

THE COURT: Let®s see if I can get in touch with Judge
Farley on Monday morning. It might help.

MR. DENNY: It certainly would, I should think.

THE COURT: Will you be ready to go at 10:00 ofclock?

MR. MANZELLA: Could we make it 10:30, for the

convenience of the witnesses and so0 on?

4
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THE COURT: ‘We will make it 10:30.

MR. MANZELLA 1 All right. Fine, thank you. Yes,
we will be ready.. . a .

THE COURT: Gentleﬁeﬁ, jﬁét a moment.

What is yqur prognosis now? Are we —-

MR. MANZELLA: 1 stqppealmaking them.

MP. KAY: NO, 'sir.'After Ella Jo Bailey, we have no
prognoses.

THE COURT: Off the record.

(Whereupon, a disgcussion was had off the record.)

(Whereuponi, the following proceedings were had
in open court, within the presence and hearing of the jury:)

THE COURT: Ladies and gentlemen, we won't be able to
assemble to begin on Monday morning until 10:30. So the
Court will excuse you until 10:30 on Monday.

Remenber the admonition that I have heretofore
given yous That you are not to converse amongst yourselves
nor with anyone else, nor permit anyone to converse with you
about this case, nor are you to foxm or express any opinion
on it until it is finally submitted to you.

Remenber, too, that admonition I have heretofore
given you concerning your affirmative obligation not to expose
yourself to any publicity concerning this case, any case
involving Charles Manson or any matter involving Mr: Manson
or the Manson Family.

I hope you all have a pleasant weekend. 1I'll see
you at 10:30 on Monday morning. Good night.

(Whereupon, murmurs of "Good night, Judge,"
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were heard from members of the jury.)
(Whereupon, at 4:08 P. M., an adjournment was
taken in this matter until 10:30 A. M. on Monday morning,

January 24, 1972.)
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